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Protokół z XLIX sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

29 września 2022 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLVII/22  z dnia 20 czerwca 2022 r.  

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/231/20 Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 maja 

2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2022-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 

15. Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny nieruchomości 

położonych w Suchym Lesie na rzecz Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji 

w Poznaniu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej 

w Chludowie na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-2030. 

21. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady. 



2 
 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:02:35*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył XLIX sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 29 września 2022 r. o godz. 16:32 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy 

Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:03:35*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

obrad sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman złożył wniosek o przesunięcie punktu 

20 porządku obrad pn. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na 

lata 2022-2030” na miejsce 4 porządku obrad z uwagi na obecność referenta. 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały Rady Gminy Suchy Las w sprawie oczywistej omyłki pisarskiej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował Radnych, że zaproponowana 

uchwała została dołączona Radnym do materiałów. Przewodniczący złożył wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad w punkcie informacje, informacji Radnego Powiatowego.  

 

Radna J. Radzięda złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Suchy Las. Radna wskazała, że Referat Oświaty Urzędu Gminy poinformował, że nie ma 

jeszcze uzgodnień ze związkami zawodowymi i Rada Gminy nie może na chwilę obecną podjąć 

proponowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcmana o przesunięcie punktu 20 porządku 

obrad pn. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-

2030” na miejsce 4 porządku obrad. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 
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Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został przesunięty na pozycję 4 porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej 

pomyłki pisarskiej w uchwale nr XLVIII/551/22 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 

przedsięwzięcia pn.: "Wymiana pieców węglowych na kotły gazowe w Gminie Suchy Las". 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 

do porządku obrad w punkcie 21 dodatkowego punktu pn. informacje Radnych Powiatowych.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Wniosek został przyjęty, punkt został wprowadzony do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie nad zdjęciem z porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został zdjęty z porządku sesji. 

 

Nowy porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLVII/22  z dnia 20 czerwca 2022 r.  
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4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-2030. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w uchwale 

nr XLVIII/551/22 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: "wymiana 

pieców węglowych na kotły gazowe w Gminie Suchy Las". 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/231/20 Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 maja 

2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2022-2035. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 

17. Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny nieruchomości 

położonych w Suchym Lesie na rzecz Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji 

w Poznaniu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej 

w Chludowie na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

21. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Radnych Powiatowych. 

 Przewodniczących Komisji Rady, 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.  
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Ad. 3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLVII/22  z dnia 20 czerwca 

2022 r. (00:10:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLVII/22  z dnia 20 czerwca 2022 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLVII/22 z dnia 

20 czerwca 2022 r. Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-

2030 (00:11:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos dr Bartłomiejowi Kołsutowi 

celem przedstawienia prezentacji dotyczącej Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-2030. 

 

Dr Bartłomiej Kołsut przedstawił prezentację dotyczącą Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 

2022-2030. Na wstępie podziękował władzom gminy za dotychczasową współpracę z Wydziałem 

Geografii Społeczno-Ekonomicznej i Gospodarki Przestrzennej Uniwersytetu Adama Mickiewicza 

w Poznaniu. Dr Kołsut przedstawił procesy opracowania strategii rozwoju, w tym podkreślił 

współpracę władz lokalnych z Radą oraz mieszkańcami. Poinformował o konsultacjach raportu 

o stanie gminy z mieszkańcami co nie jest spotykanym kierunkiem. Dr Bartłomiej Kołsut wskazał, 

że proces rozpoczął się od 2019 r. z uwagi na stan epidemii oraz istotne ograniczenie konsultacji 

społecznych proces się wydłużył. W roku 2021 powstał projekt, który był konsultowany 

z mieszkańcami w ramach formalnej procedury uregulowanej ustawą. W roku 2022 r. odbyła się 

procedura środowiskowa, która nieznacznie się przedłużyła. Po przekazanych wyjaśnieniach 

do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska na początku września uzyskano pozytywną opinię 

projektu strategii wraz z prognozą oddziaływania na środowisko tym samym projekt został 

przedstawiony Radnym pod obrady. W kolejności dr Kołsut przedstawił podsumowanie diagnozy 

w postaci macierzy SWOT dla gminy Suchy Las, w której wskazano, że największym problemem 

są problemy transportowe, komunikacyjne wynikające z historycznie ukształtowanej a niekorzystnej 

z punktu widzenia wysokiego poziomu motoryzacji struktury przestrzennej samej gminy, 

a szczególnie mocną stroną jest sytuacja finansowa. Dodał, że trudna sytuacja gospodarcza w kraju 

być może będzie rodziła w przyszłości konieczność korekty rozwoju. Doktor przedstawił wizję 

rozwoju gminy Suchy Las przedstawiając 9 kluczowych elementów takich jak: przebudowany układ 

transportowy, szybki i sprawny transport publiczny, rozbudowana infrastruktura rowerowa, wysokiej 

jakości zasoby przyrodnicze, aktywna społeczność lokalna, najbardziej przedsiębiorcza gmina powiatu 

poznańskiego, komfortowa zabudowa czy rozwinięta infrastrukturą. Przedstawiono cele strategiczne 

i kierunki działania. Wskazano na trzy podstawowe filary: poprawa warunków transportowych, rozwój 

przedsiębiorczości i poprawa jakości życia oraz ochrona środowiska i adaptacja do zmian klimatu. 

W kolejności Doktor wskazał, że strategia jest dokumentem długofalowym i nie powinna zawierać 
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detalicznych rozwiązań. Podkreślono, że w strategii zarekomendowano by wdrażanie odbywało  się 

w kroczących planach działań 3 letnich i aplikowania rozwiązań do dokumentów zakorzenionych 

w ustawie o samorządzie gminnym, WPF i w budżecie. Wskazano na uczestników procesu wdrażania 

i monitoringu strategii. Na koniec dr Kołsut podziękował za możliwość zaprezentowania i wskazał, 

że oczekuje na pytania lub uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że przekazał projekt Strategii 

do zaopiniowania przez wszystkie Komisje Rady Gminy. Dodał, że projekt został zaopiniowany przez 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego.  

Do dyskusji zgłosił się Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińśki wskazał, że Radni otrzymali wyciąg ze zmian, które 

pojawiły się w związku z postępowaniem środowiskowym Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska. W związku, z którym Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński zgłosił 

autopoprawkę Wójta Gminy do projektu uchwały poprzez przeredagowanie zapisów na stronach 11, 

33 i 34 kierunki działania pkt. 1.1 projektu Strategii. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 

do projektu uchwały autopoprawki Wójta Gminy o przeredagowanie zapisów na stronie 11, 33 i 34 

kierunki działania pkt. 1.1 projektu Strategii. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka została wprowadzona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja analizowała Strategię rozwoju gminy, dołączała sugestie i uwagi natomiast nie 

opiniowała projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-2030 z wprowadzoną 

autopoprawką. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/561/22. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak podziękował dr Bartłomiejowi Kołsutowi 

za przedstawienie prezentacji oraz pracę na rzecz gminy Suchy Las.  

Dr Bartłomiej Kołsut podziękował i życzył sukcesów we wdrażaniu dokumentu, bo jest to zadanie 

znacznie trudniejsze i wymagające znacznej pracy. W imieniu dziekana prof. P. Churskiego wyraził 

gotowość do współpracy oraz wsparcia swoim doradztwem dla obopólnej korzyści. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera również podziękować zarówno Uniwersytetowi, Wydziałowi, 

dziekanowi Churskiemu jak i doktorowi B. Kołsutowi za zaangażowanie i koordynację prac. Ponadto 

podziękował Radnym za aktywny udział w procesie tworzenia projektu, który nabierze znaczenia 

po przyjęciu nowej ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w którym strategia jest 

wskazywana jako najważniejszy dokument strategiczny w samorządzie. Wójt podziękował wszystkim 

mieszkańcom, uczestnikom procesu oraz pracownikom urzędu. 

 

Z przyczyn technicznych Rada Gminy Suchy Las przystąpiła do wprowadzenia zmiany w porządku 

obrad sesji poprzez przesunięcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu na pozycję nr 5. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został przesunięty na pozycje nr 5. 

 

Nowy porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLVII/22  z dnia 20 czerwca 2022 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las na lata 2022-2030. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w uchwale 

nr XLVIII/551/22 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: "wymiana 

pieców węglowych na kotły gazowe w Gminie Suchy Las". 
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7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/231/20 Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 maja 

2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2022-2035. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 

17. Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny nieruchomości 

położonych w Suchym Lesie na rzecz Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji 

w Poznaniu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej 

w Chludowie na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

21. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Radnych Powiatowych. 

 Przewodniczących Komisji Rady, 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu (00:37:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/562/22. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w uchwale 

nr XLVIII/551/22 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: "wymiana 

pieców węglowych na kotły gazowe w Gminie Suchy Las" (00:38:24*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że należy wprowadzić drobne 

korekty pisarskie w § 1. poprzez dopisanie zmian w dzienniku ustaw (Dz. U. 2022 poz. 559 z późn. 

zm.) oraz wpisanie r. po dacie 11.08.2022. 

Radna J. Radzięda spytała kto sporządził uchwałę, kto ją sprawdził i gdzie jest uzasadnienie 

do uchwały, gdyż w statucie są to elementy wskazane jako konieczne.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że jest autorem uchwały, 

uzasadnieniem jest błąd pisarski w podstawie prawnej w treści uchwały. Skarbnik dodała, 

że przygotowano projekt uchwały z uwagi na wskazanie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

by wyeliminować błąd.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że uzasadnieniem jest omyłka 

pisarska jak w treści §1 i dodatkowego uzasadnienia nie można dopisać. Przewodniczący poprosił, 

by na przyszłość wszystkie cechy dokumentu były zawarte, w tym by był sprawdzony przez 

odpowiednie osoby. Spytał czy do zaproponowanych zmian zebrani mają uwagi.  

 

Z uwagi na brak głosów w sprawie zaproponowanych zmian Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia do projektu uchwały zaproponowanych 

zmian pisarskich. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Zmiany zostały wprowadzone.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały nie był 

opiniowany przez Komisje Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie uchwały 

w sprawie sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w uchwale nr XLVIII/551/22 w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: "wymiana pieców węglowych na kotły 

gazowe w Gminie Suchy Las" z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1:  Radzięda J. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/563/22. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/231/20 Rady Gminy Suchy Las z dnia 

28 maja 2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu (00:44:46*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/231/20 Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 maja 2020 r. 

w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/564/22. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 

(00:46:58*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 autopoprawki nr 1 z dnia 

26 września 2022 r. Wójta Gminy Suchy Las, która obejmuje dochody i wydatki, które są nimi 

finansowane i pochodzą z dotacji na zadania własne i zlecone z pomocy społecznej, środki z funduszu 

pomocy, subwencja na dzieci z Ukrainy uczęszczające do szkół i przedszkoli na terenie gminy 

środków pochodzących z funduszu przeciwdziałania COVID19 przeznaczonych na wypłatę dodatku 

węglowego i wsparcia odbiorców ciepła. Z uwagi na zmienioną interpretację w sprawie klasyfikacji 

budżetowej i na wypłatę dodatków w projekcie, który był przedstawiany Radnym środki były 

sklasyfikowane w rozdziale – 85095 pozostała działalność w zakresie pomocy społecznej natomiast 

uznano, że charakter wypłaty dodatków nie ma charakteru pomocy społecznej i jest wskazanie 

by klasyfikować je w rozdziale 85395. Przeniesiono wydatki w ramach zadań lokalnych sołectwa 

Zielątkowo i osiedla Biedrusko na wniosek tychże sołectw i osiedla oraz zwiększono wydatki o kwotę 

35.000,00 zł dla osiedla Złotniki. Jest to związane z podjętą uchwałą dotyczącą wydatków 

niewykorzystanych przez osiedle Złotniki w ramach zadań lokalnych z roku 2021. Kwotę 10.000,00 zł 

przeznaczone jest na remont ogrodzenia świetlicy natomiast 25.000,00 zł jest to wniosek osiedla o to, 

by środki, które są zaplanowane na wydatki związane z doposażeniem nowego placu zabaw przy 

ul. Kochanowskiego wprowadzić w 2022 do budżetu i zakupić brakujące zabawki jeszcze w tym roku 

z uwagi na inflacje i stale rosnące ceny. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Rada przystąpi najpierw 

do przegłosowania pierwszej autopoprawki.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że z uwagi na charakter pochodzenia 

środków na wypłatę dodatków innych niż węglowe, są to środki które pochodzą z funduszu 

przeciwdziałania COVID19 i tylko Rada Gminy w drodze uchwały może te środki wprowadzić po 

stronie dochodów i wydatków.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman skierował pytanie do Skarbnik 

Gminy Suchy Las do planu dochodów i środków covidowych w wysokości 1.989.000,00 zł 

wprowadzanych w dziale 853 autopoprawką. Wiceprzewodniczący Rady Gminy wskazał, 

że w pierwotnych materiałach w dziale 852 widniała kwota 6.157.700,00 zł. Radny spytał czy 

w dziale 852 nie trzeba przesunąć większej kwoty do działu 853.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że pozostała kwota jest wydatkiem 

związanym z pomocą społeczną i dlatego zostaje w 85295. 

Radna A. Ankiewicz spytała o zaliczki na zadanie lokalne osiedla Złotniki. Wskazała, że nie ma nic 

przeciwko budowaniu placu zabaw tylko pytanie czy zadanie nie powinno być zapisane w WPF, 

realizowane teraz z zapłatą na przykład w przyszłym roku. Radna wyraziła obawę, że w tym 

momencie jest budowany precedens. Radna stwierdziła, że nie ma gwarancji, że osiedla i sołectwa nie 

będą chciały realizować swoich zadań z lat następnych do bieżącego. Poinformowała, że z uporem 

maniaka na ostatnim zebraniu tłumaczyła mieszkańcom, że tylko przekładając pieniądze, które 

pozostają z roku 2021 przenosząc je na rok 2023 są w stanie wybudować porządny kawałek placu 

zabaw, a tu widzi wykorzystywanie pieniędzy z roku następnego w roku bieżącym. Radna trzymając 

się przepisów i obowiązującego programu pobudzania aktywności społecznej stwierdziła, że to 

wszystko nie jest do końca ok. Radna stwierdziła, że nie miałaby nic przeciwko, by wpisać to do 

WPF, rozpisać zadanie, wykonać je w tym roku i w przyszłym roku zapłacić. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że wniosek osiedla, który się pojawił 

wynika z tego, że plac zabaw jest nowopowstającym w związku z powyższym zasadnym jest 
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dokończenie, zrobienie całości i stąd propozycja by umniejszyć wydatki w ramach zadania lokalnego 

w roku 2023, a zadanie dokończyć jeszcze w roku 2022. 

Radny M. Przybylski wskazał, że sprawa była szeroko omawiana na Komisji Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego i wszyscy byli za. Radny stwierdził, że problem jest taki, że osiedle 

oszczędzało 4 lata, jednak okazało się, że trzeba zrobić duże prace ziemne i ze środków, które 

zaoszczędzili z 85.000,00 zł część przeznaczono na prace ziemne i okazało się, że zabawek można 

kupić znacznie mniej niż zakładał projekt. Radny stwierdził, że sytuacja może być taka, że seria którą 

postawili skończy się i każda zabawka będzie z innej parafii i będzie to spory problem, bo estetyka 

za grube pieniądze placu zabaw by ucierpiała. Radny wskazał, że poziom determinacji ludzi jest duży, 

oszczędzali kilka lat i stanowi to dobre świadectwo dla tej inicjatywy i zaangażowania mieszkańców.      

Radna A. Ankiewicz wskazała, że nie ma nic przeciwko i rozumie. Natomiast w Suchym Lesie 

Wschód była ta sama sytuacja, gdzie część placu była wybudowana i mieszkańcy chcieli 

by zapożyczyć pieniądze z przyszłego roku i zarząd odmówił, bo zgodnie z procedurą nie można było 

tego zrobić, a teraz jak się okazuje można. Radna wyraziła opinię, że nie chce by dochodziło do 

wykorzystywania tych sytuacji przez inne sołectwa, bo zburzy to wtedy funkcjonowanie budżetów 

sołectw i osiedli jak i budżetu gminy. Radna spytała czy nie powinno to zadanie być zapisane w WPF 

z odpowiednim komentarzem.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów do autopoprawki Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 1 do projektu uchwały w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 14: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.,  

Autopoprawka nr 1 została wprowadzona.  

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 autopoprawki nr 2 Wójta 

Gminy Suchy Las, która polega na wykreśleniu zadania pod nazwą “Złotkowo. Budowa dróg wraz 

z pełnym uzbrojeniem: ulica 03KD ulica Południowa, ulica Zachodnia, ulica Północna” 

z jednoczesnym zdjęciem kwoty 3.451.806 zł i wprowadzenie zadania pod nazwą “Złotkowo – 

budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudową odcinka byłej 

drogi krajowej numer 11” z wprowadzeniem kwoty 3.451.806 zł na to zadanie w roku 2022. 

Uzasadnienie powyższego działania ma na celu zapewnienie jednolitego nazewnictwa zadania, 

na które otrzymano dofinansowanie z Polskiego Ładu w wysokości 9.310.000,00 zł w budżecie we 

wniosku o dofinansowanie oraz z otrzymaną promesą. Jednocześnie aby utrzymać ciągłość zadania 

powyższe zadanie będzie również wprowadzone do WPF na lata 2022-2024.  

 

Z uwagi na brak głosów w sprawie autopoprawki Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 2 do projektu uchwały w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 



13 
 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka nr 2 została wprowadzona.  

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 autopoprawki nr 3 Wójta 

Gminy Suchy Las, która polega zdjęciu kwoty 500.000,00 zł z zadania Biedrusko budowa ronda ulica 

Jesionowa. Skarbnik wskazała, że autopoprawka będzie miała taki skutek budżetowy, że zmniejszą się 

wydatki budżetu w tym wydatki majątkowe. Autopoprawka jak wcześniej wspomniała ma swój skutek 

w budżecie. Umniejszone będą wydatki o kwotę 500.000,00 zł w tym wydatki majątkowe, 

jednoczenie zmniejszy się deficyt o 500.000,00 zł i po stronie przychodów również będzie 

umniejszenie o 500.000,00 zł kwotę wolnych środków jako jedno ze źródeł pokrycia deficytu. 

 

Z uwagi na brak głosów w sprawie autopoprawki Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 3 do projektu uchwały w sprawie 

podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka nr 3 została wprowadzona.  

 

Mecenas K. Augustyniak wniosła o poprawienie w projekcie uchwały w podstawie prawnej 

w ustawie o samorządzie gminnym dziennika ustaw poprzez wprowadzenie zapisu „Dz. U. z 2022 r. 

poz. 559 z późn. zm” oraz w publikatorze dot. ustawy o finansach publicznych wprowadzenie zapisu 

„Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie nad przyjęciem zmiany 

w podstawie prawnej projektu uchwały w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Omyłka pisarska została poprawiona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny M. Przbylski odnosząc się do autopoprawki nr 2 w sprawie zmiany nazwy zadania wskazał, 

że jest z p. Skarbnik Gminy w lekkim sporze formalnym, ponieważ Radny uważa, że tego zadania nie 

ma w przestrzeni budżetowej. Radny wyraził opinię, że Rada nie podjęła uchwały o utworzeniu 

nowego zadania. Stwierdził, że jest w wielkiej konkluzji co z tą sprawą począć, gdyż uważa, że Rada 

podjęła decyzję w tej sprawie taką, że zmieniła zadanie dotyczące Złotkowa co do treści, nie zmieniała 

numeru tego zadania. Radny stwierdził, że Skarbnik Gminy tłumaczyła, że na tym zadaniu jest pewne 

zobowiązanie finansowe i w związku z tym jak się zmieni nazwę to będą trudności z wypłaceniem 

środków z tego zadania. Rady stwierdził, że jest to dla niego dziwne, gdyż nie wie jak to 

wytłumaczyć. Radny stwierdził, że jeśli kobieta wychodzi za mąż i zmienia nazwisko to pozostaje 

nadal tą samą kobietą. Radny wskazał, że nie zachodzi taka konieczność żeby nadto kombinować niż 

to co Rada ustanowiła. Dodał, że nie jest to tak może sprawa istotna i pasjonująca, nie mniej dla 

porządku chciałby to podkreślić. Radny wyraził opinię, że jeśli chodzi o dostosowanie nazewnictwa 

z Polskiego Ładu do stanu faktycznego w budżecie to jest to znacząco spóźnione o półtora roku. 

Natomiast przyjmuje to z zadowoleniem, ponieważ akcentował to na poprzedniej sesji i jest 

to niedopuszczalne, by jedno zadanie występowało w trzech czy czterech odmianach i uważa, że jest 

to pociągnięcie słuszne. Rady dodał, że niewiele to da, gdyż jest już po przetargu i po Polskim Ładzie 

generalnie rzecz biorąc i wyraził opinię, że to uporządkuje całą sytuacje.  

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska spytała czy a pro po słuszności budowania tego skrzyżowania 

rozmawiają w tym punkcie czy przy punkcie z WPF. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że zarówno w jednym jak 

i w drugim punkcie można rozmawiać na ten temat.  

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska wskazała, że nie jest tajemnicą, że prowadzono ostrą dyskusję 

odnośnie skrzyżowania. Sołtys poinformowała, że bardzo się ucieszyła, gdy dowiedziała się, 

że skrzyżowanie będzie etapowane, będzie wybudowana tylko część po stronie aktywizacji 

gospodarczej i że nie będzie skrzyżowania świetlnego, a tylko poziome, wykonane prawo i lewo 

skręty na stronę aktywizacji gospodarczej, będzie wyasfaltowana część dojazdowa do firm oraz 

kanalizacja doprowadzona do przedsiębiorstw. Sołtys poinformowała, że w dniu sesji Wójt przekazał 

jej mapy i wskazał, że wymienione przez nią elementy to etap pierwszy ale będzie dążył do tego, 

by zamknąć cały projekt. Wyraziła opinię, że nie podoba jej się to ponieważ myślała, że wykreowano 

pewien kompromis, że światła nie będą robione dopóki nie będzie analizy i nie spojrzą globalnie na 

problemy komunikacyjne już nie tylko w tej części Złotkowa tylko żeby skomunikować cały wyjazd 

z całej gminy. Sołtys wyraziła opinię, że jeżeli będzie tak jak Wójt wskazuje, bez gwarancji tego, 

że sygnalizacja nie powstanie dopóki nie zrobią ekspertyzy, to taki projekt na takie wydawanie 

pieniędzy nie będzie popierany przez nią i przez mieszkańców. Sołtys poinformowała, 

że nie konsultowała tego z mieszkańcami, gdyż zebranie odbędzie się w dniu po sesji. 

Dodała, że w rozmowach kuluarowych, które miała przez ostatnie 2 dni przedstawiała mieszkańcom 

cały czas to w ten sposób, że będzie realizowany etap I, a z drugim to naprawę będzie się trzeba 

mocno zastanawiać czy rzeczywiście będą go realizować, a z informacji od Wójta dowiedziała się, 

że będzie robił wszystko, by rzeczywiście inwestycje zakończyć w 100%. Sołtys Wsi Złotkowo 

wyraziła zdziwienie, że zebrani stawiani są pod ścianą, że przez dwa lata nie było czasu na to, 

by zrobić ekspertyzę, by szerzej się przyjrzeć tematowi i nie podejmować decyzji nie wiedząc tak 

naprawdę jakie są opinie ekspertów czy rzeczywiście to skrzyżowanie w tym miejscu jest zasadne. 

Sołtys wyraziła opinię, że tak jak wcześniej mówiła należy zrobić tyko prawo i lewoskręt w tym 
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miejscu bez sygnalizacji świetlnej. Wskazała, że nie przeszkadzałoby to ani mieszkańcom ani 

wyjeżdżającym z gminy, bo nie było by świateł i nie byliby zatrzymywani na wyjeździe z końcówki 

gminy. Sołtys podkreśliła, że należy pamiętać o tym, że wydadzą pieniądze na to fajne skrzyżowane 

w pierwszym etapie i w jej opinii nie zatrzymuje to przed tym, by zrobić drugą część czyli 

skomunikować Złotniki w okolicy Pawłowickiej. Sołtys zwracając się do Radnych wskazała, że mają 

bardzo trudną decyzję do podjęcia, bo sama się zastanawia czy rzeczywiście warto wydać 

ok. 13.000.000,00 zł z budżetu gminy, żeby zrobić coś połowicznego i po omacku. 

Wyraziła zdziwienie, że przez dwa lata nie było czasu na ekspertyzy, a teraz są pod presją tylko 

dlatego, że ktoś nie miał czasu albo nie poradził sobie ze znalezieniem firmy, która w półtora roku czy 

w dwa lata podjęłaby się wykonaniem czegoś takiego. Sołtys odnosząc się do Radnych wskazała, 

że jeśli nie będzie gwarancji, że druga część projektu będzie realizowana to prosi o odrzucenie 

projektu i nie zgadzanie się na finansowanie tego zadania w tym kształcie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że zaraz przejdzie do uzasadnienia swoich propozycji 

tylko nie do końca zrozumiał ostatnie zdanie wypowiedziane przez Sołtys Wsi Złotkowo. Czy jeśli 

Rada się nie zgodzi na realizację drugiego etapu to Sołtys wnosi o to by nie głosować, czy jeżeli Radni 

się nie zgodzą na zablokowanie II etapu. 

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska wskazała, że zdaje sobie sprawę, że teraz są przeznaczone 

pieniądze tylko na pierwszy etap, ale obawia się, że Wójt będzie robił wszystko i dążył do tego, żeby 

bez ekspertyzy, opinii i globalnego spojrzenia na problem komunikacyjny w gminie, by zrealizować 

to rozwiązanie. Sołtys wskazała, że wydanie ok. 22.000.000,00 zł w tym miejscu, w tym pierwszym 

etapie jest świetną rzeczą na skomunikowanie strefy AG, ale pytanie czy rzeczywiście 

te 22.000.000,00 zł warte są tego, żeby nie sprawdzić, czy to jest słuszne rozwiązanie całego 

problemu. Sołtys wskazała, że należy pamiętać, że na tym zadaniu wydaje się ok. 22.000.000,00 zł 

a za chwilę trzeba będzie dodać 5-7.000.000,00 zł na etap II, o którym mówił Wójt, że będzie starał się 

zrealizować całą inwestycję. Dodała, że przy tym będą mieli nierozwiązany problem w okolicy ulicy 

Pawłowickiej i tak naprawdę nikt nie wie czy to rozwiązanie w tym miejscu jest słuszne. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest to faktycznie pierwszy etap, który należy 

rozumieć jako modyfikację zakresu realizacyjnego, a nie możliwość postrzegania tej inwestycji jako 

dwóch niezależnie odrębnych inwestycji, która może być przerwana, ponieważ cały czas pracują 

na tym samym projekcie czyli podstawą do zaplanowania inwestycji, którą prezentowali Radnym 

na ostatniej sesji była dokumentacja. Wójt wskazał, że dla pierwszego etapu jest ta sama 

dokumentacja ale ze zmniejszonym zakresem. Ten zakres, który został mówiąc kolokwialnie odcięty 

jest naturalnie drugim etapem. Wójt wskazał, że to nie jest tak, że będzie robił wszystko wskazał, 

że jego obowiązkiem jest zrobić wszystko i jeżeli się stworzą warunki ku temu, przede wszystkim 

ekonomiczne, zakończona zostanie ta inwestycja czyli pierwszy etap to wtedy oczywiście będzie starał 

się wystąpić do Rady o dodatkowe środki na możliwość realizacji drugiego etapu. Wskazał, że wtedy 

będzie również starał się znaleźć uzasadnienie. Wójt poprosił a następnie błagał Radnych, żeby 

pozostawili pewne rzeczy fachowcom, projektantom. Zwrócił uwagę na to, że w tej chwili rozmawiają 

o realizacji dla terenu AG i zaprzestania robienia tej części, której nie chcą mieszkańcy jak wskazała 

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska. Wójt poinformował, że na 100 m odcinku ulicy Obornickiej, 

będzie zlokalizowane skrzyżowanie, na którym będą budowane lewoskręty ale nie tylko od strony 

południowej ale również od strony północnej, bo w projekcie lewoskręt od strony północnej oznacza 

lewoskręt do Złotkowa do strefy mieszkaniowej. Wójt wskazał, że zostanie to zbudowane i będzie 

czymś co będą pokazywali w telewizji jako coś co będzie wymagało zakrycia oznakowania według 

projektu organizacji ruchu czarnym workiem bo będzie lewoskręt donikąd, do rowu. Wójt wskazał, że 

podobnie będzie wyglądało z prawo skrętem, który również w tym zadaniu, które zostało 

przygotowane do przetargu jest ujęte od strony południowej, który do tego samego rowu będzie 

prowadził i również ten znak będzie przykryty czarnym workiem. Dodał, że pozostała część AG do 
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tego skrzyżowania, które jest zgodne z projektem i z decyzją wydaną przez starostę będzie mogła 

obsługiwać część aktywizacji gospodarczej. Wójt jeszcze raz chciał przypomnieć, że zrezygnowali z 

wcześniej zakładanego przetargu z opcją. Dodał, że po przetargu wskazywał, bo  dyskusja była do 

samego końca czy dopuszczać wariantowanie w tym ofertowaniu przez firmę ubiegające się o 

realizację tego zadania czy z opcją, stwierdzili, że tak nie będzie. Wójt wskazał, że przyjęli iż jedynym 

wskazaniem jest sama ustawa o zamówieniach publicznych, wskaźnik waloryzacyjny, otwartość na 

możliwość realizacji przez tego samego wykonawcę zakresu, który zostanie wskazany przez 

zamawiającego. A tym zakresem jest rezygnacja z sygnalizacji, jednak z podejściem energetycznym 

do skrzyżowania po to, żeby potem nie pruć świeżo położonego asfaltu, rezygnacja z drogi serwisowej 

od mniej więcej wysokości Toyoty do ulicy Lipowej, przebudowa polegająca na wyprowadzeniu 

ruchu z ulicy Lipowej z zamknięciem ulicy Lipowej w kierunku południowym. Podkreślił, że to jest 

zakres, z którego rezygnują. Wójt poinformował, że nie będzie się w tej chwili gimnastykować żeby 

pokazać Radnym, że to nie jest zakres, który jest różnicą między tamtym przetargiem a tym. 

W prywatnej ocenie Wójta ten zakres stanowi mniej więcej połowę kwoty, która jest różnicą między 

wartością oferty najkorzystniejszej w tym przetargu a najkorzystniejszej w tamtym przetargu, więc 

można powiedzieć, że oferta jest tańszą ofertą w stosunku do tego co zostało złożone. Wójt wskazał, 

że jest to argument ale nie chciałby żeby to było podjęte do jakiejś analizy, żeby robić ekspertyzę dla 

tego co powiedział tylko podkreślił, że jest to jego prywatna opinia. Wójt wskazał, że chce 

poinformować tych Radnych, którzy nie słyszeli, że w przetargu złożono również 5 ofert przez inne 

firmy niż w przypadku pierwszego przetargu i wszystkie z nich są renomowanymi firmami. Niektóre 

działają w konsorcjum. Dodał, że są to doświadczone firmy, które na pewno zrealizują bez większych 

ryzyk to zadanie, które jest w pełni przygotowane również w tym zakresie, o którym nie rozmawiano 

na poprzedniej sesji. Wójt wskazał, że decyzja ZRID to również wydzielenie geodezyjne niezbędnych 

terenów pod realizację inwestycji i w tej chwili Gmina wypłaca odszkodowania za przejęte na tą 

inwestycję pasy pod drogi.  

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska stwierdziła, że jest na siebie zła, ponieważ dopóki się nie 

dowiedziała, że będzie realizowany pierwszy etap to zwołała na tą sesję mieszkańców, którym dzień 

przed sesją wysyłała smsy, że nie ma potrzeby by przychodzili, bo zebrani będą dyskutować tylko 

o pierwszym etapie, nic złego nie może się wydarzyć i nie ma potrzeby żeby oni tutaj przyszli. Sołtys 

wskazała, że na jutrzejszym zebraniu mieszkańców, będzie musiała im wszystko opowiedzieć i żałuje, 

że zebrani nie mogą usłyszeć głosu mieszkańców. Sołtys kierując wypowiedź do Wójta Gminy 

wskazała, że mieszkańcy tego nie chcą i to jak się wydaje jest argumentem dość ważnym i nie można 

go pomijać. Dodała, że brak ekspertyzy oraz sposobu wypracowania jakiegokolwiek kompromisu 

pozostawi bez komentarza.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że nie może odpowiedzieć na pierwszą część  

wypowiedzi Sołtys, bo sesja jest otwarta. Dodał, że to nie jest tak, że ktoś uzyskał gwarancję, 

że będzie robione tak i tak. Wójt podkreślił, że gdyby wiedział, że trzeba wytłumaczyć i przedstawić tą 

sytuację, opisać zasady etapowania jak to zrobił w tej chwili to z przyjemnością by to zrobił. Wskazał, 

że spotkałby się przed sesją z grupą mieszkańców ale nie było takiego impulsu i takiej propozycji. 

Wójt uspokajając Radnych wskazał, że mieszkańcy wyrazili w tej petycji wyraźnie oczekiwanie żeby 

władze gminy zapewniły im bezpieczny, komfortowy i racjonalny projekt organizacji ruchu. Wójt 

zapewnił, że realizacja tego projektu dokładnie to zapewnia. Podkreślił, że za to są odpowiedzialni 

Wójt oraz Radni, bo mieszkańcy wybrali właśnie ich żeby nad takimi projektami dyskutowali i takie 

decyzje podejmowali słuchając głosu mieszkańców ale nie będąc związanymi opiniami i głosami 

mieszkańców w sposób bezpośredni. Wójt stwierdził, że zebrani muszą wziąć odpowiedzialność za 

realizację tego typu projektów.  
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Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska kierując wypowiedź do Wójta Gminy wskazała, że blisko 400 

mieszkańców poprosiło o ekspertyzę i nie godziło się na to żeby w tym temacie Wójt podjął sam 

decyzję.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że na temat tej inwestycji zostało już powiedziane dokładnie 

wszystko. Dodał, że nigdy nie był i nie będzie entuzjastą realizacji tej inwestycji w tym kształcie, 

który proponuje Wójt. Radny stwierdził, że z pewnego punktu widzenia można uznać wynik przetargu 

za  kompromis chociażby dlatego, że kompromis nigdy nie zadowala wszystkich i każdy czuje się po 

części niezadowolony z obrotu sprawy. Radny odnosząc się do zebranych wskazał, że Wójt 

zapowiedział realizację drugiego etapu co związane jest prawdopodobnie z tym, że środki z Polskiego 

Ładu można wykorzystać wtedy i tylko wtedy kiedy będzie ten projekt zrealizowany w całości. Radny 

stwierdził, że z tego co się orientuje to czasu realizacji w dokumentach konkursowych nie określono, 

także ze spokojem ten drugi etap mógłby czekać długie lata i pewnie nie wiązałoby się to z utratą 

środków z Polskiego Ładu. Radny dodał, że taką opinię z tego co pamięta wyraziła p. Skarbnik 

podczas ostatniej komisji. Radny zastanawiając się nad stwierdzeniem czy Wójt może powiedzieć, 

że zrealizuje tę inwestycję w drugim roku czy w ciągu 1,5 roku, wskazał, że oczywiście Wójt nie 

może tego powiedzieć, ponieważ nie decyduje o tym, tylko Rada Gminy przyznając fundusze lub nie. 

Wójt może jednak powiedzieć, że będzie dążył do tego, żeby zrealizować inwestycję. Dodał, że Wójt 

nie ma takiej mocy sprawczej co zresztą jak zauważył Radny zostało dość wydatnie podkreślone 

podczas ostatniego głosowania na sesji w dniu 11 sierpnia br., kiedy Rada przegłosowała wniosek 

jednego z Radnych, by nie przeznaczać pieniędzy na realizację tej inwestycji w kwocie 

zaproponowanej przez Wójta. Radny wyraził opinię, że cały problem polega na tym, że wniosek 

do Polskiego Ładu został przygotowany wadliwie, nie tylko w zakresie tytułu tego zadania, które 

w żaden sposób nie korespondowało ani z projektem ani zadaniem w WPF. Radny wskazał, 

że problem dotyczy wkładu własnego, który został oszacowany na 545.000,00 zł. W rzeczywistości po 

pierwszym postępowaniu okazało się, że trzeba dołożyć prawie 18-19.000.000,00 zł, a tylko na etap 

pierwszy okazuje się dzisiaj, że trzeba dołożyć ok. 13.000.000,00 zł na to zadanie, które nigdy nie 

powinno być związane z Polskim Ładem, ponieważ wskazano w nim kwotę 10.000.000,00 zł do 

wykorzystania. Radny wyraził opinię, że pod tą kwotę wykombinowano wniosek. Radny stwierdził, 

że sytuacja jest wadliwa i gdyby sytuacja wyglądała inaczej, że zrealizowano by inne zadanie poprzez 

Polski Ład jak na przykład dofinansowanie budowy dróg w Golęczewie czy Zielątkowie, wtedy 

zmieścili by się w kwocie 10.000.000,00 zł, zadanie byłoby zrealizowane i nie byłoby problemu. 

Można by etapować w sposób dowolny inwestycje. Radny stwierdził, że zebrani są zakneblowani 

nieco tą sytuacją, która nastąpiła i zdaniem Radnego problemy dopiero się zaczną z tą inwestycją jak 

uchwalona zostanie proponowana kwota i inwestycja będzie realizowana. Radny poinformował, 

że w starostwie złożono wniosek o częściowe uchylenie decyzji ZRID w części nie obejmującej tereny 

AG. Dodał, że nie wiem jak sprawa się zakończy i oby nie było tak, że decyzja zostanie cofnięta przez 

starostę. Radny wyraził opinię, że drugi przetarg na inwestycję był dziwny. Wskazał, że do dzisiaj go 

do końca nie rozumie, a wydawało mu się, że budżet Gminy Suchy Las ma w miarę przyswojony i go 

rozumie. Radny wskazał, że na 2 dni przed zamknięciem przetargu Wójt ogłosił tak późno informacje 

o kwocie jaką zamawiający zamierza przeznaczyć na realizację tego zamówienia. Radny wyraził 

opinię, że domniemywa, że kwota 6.310.000,00 zł została wykazana zarówno w Polskim Ładzie jak 

i we wkładzie własnym. Radny wskazał, że próbował uzyskać informacje od p. Skarbnik w tym 

zakresie jednak nie rozumie odpowiedzi. Dodał, że nie twierdzi, że jest to jakaś wada formalna, 

natomiast po prostu tego nie rozumie i nie wie czy ktokolwiek rozumie tą sytuację. Wskazał, że kwota 

przetargowa za pierwszy etap 22-23.000.000,00 zł wskazuje na to, że ten przetarg uzmysłowił 

wszystkim, że całość inwestycji będzie wyższa od tego pierwszego przetargu wbrew temu co mówi 

Wójt, ponieważ zdaniem radnego drugi etap zostanie zrobiony za około 10.000.000,00 zł. Radny 

wyraził opinię, że biorąc pod uwagę inflacje jest pewny, że będzie wyższa kwota i pytanie czy gminę 
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na to stać. Dodał, że jest to zadane pytanie w kontekście tego, że 80% samorządów w ogóle 

zrezygnowało z Polskiego Ładu, ponieważ wkład własny im również podskoczył i nie mają pieniędzy 

na realizację inwestycji. Stwierdził, że gdyby zrezygnowali to byliby w gronie tych 80% samorządów, 

które z tych inwestycji zrezygnowały. Dodał, że taką informację powziął Przewodniczący Rady 

Gminy, który o tym mówił trzykrotnie i Radny nie uważa żeby to była informacja nieścisła. Radny 

wyraził opinię, że jego zdaniem wielkie oszczędzanie się już rozpoczęło, gdyż w Złotnikach oraz 

w Złotkowie na III kwartał były przewidziane rozmaite przetargi. Wskazał, że jest już koniec września 

i nie został ogłoszony ani jeden. Dodał, że nie rozpoczęto procedury ani dla ulicy Spacerowej, 

Słowackiego, ani dla słupów energetycznych w Złotkowie. Radny wyraził opinię, że nie wiadomym 

jest co się tak naprawdę będzie działo i przypuszcza, że może pod koniec roku zostanie ogłoszony 

przetarg, a wydatek będzie zrolowany na następny rok. Radny wyraził opinię, że w jego przekonaniu 

nie jest to dobry biznes dla gminy. Wskazał, że przypominał o tym na poprzedniej sesji, że wchodzą 

w okres o dużej niewiadomej jeśli chodzi o prosperite. Radny wyraził przypuszczenie, że gminę może 

dotknąć recesja i samorządy zastanawiają się skąd wezmą środki na gaz, prąd, zastanawiają się czy 

dzieci nie powinny przejść na hybrydowe nauczanie, a Gmina Suchy Las na bogato. Dodał, że inflacja 

rośnie, PKB cały czas spada, zarobki ludzi będą coraz niższe, wpływy z pisu będą coraz niższe. Radny 

wyraził opinię, że można powiedzieć, że żaden czas nie jest dobry na wydatkowanie tak dużej kwoty 

i zgadza się akurat z tym, że żaden czas nie jest dobry żeby zmienić 545.000,00 zł na prawie 

20.000.000,00 zł wkładu własnego. Radny kierując wypowiedź do zebranych wskazał, że wielu 

Radnych mówi żeby nie słuchać mieszkańców, ponieważ radni mają swoją autonomie i muszą 

podejmować decyzje zgodnie z własnym sumieniem jak wskazuje ustawa, że radny nie jest związany 

opinią mieszkańców. Radny M. Przybylski wyraził opinie, że Radni są na krzywej wznoszącej. 

Idąc w górę warto ludziom się kłaniać bo schodzi się zazwyczaj tą samą drogą.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że ma wrażenie, które przyjmuje z satysfakcją, 

że kiedyś zebrani rozpoczęli dyskusję na temat Złotkowa merytorycznie i bez emocji, potem byli na 

górce, a teraz znowu schodzą z górki i rozmawiają bardziej na argumenty niż na emocje. Wójt wyraził 

aprobatę i wskazał, że nie chciałby tego burzyć. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

M. Przybylskiego wskazał, że wniosek nie był źle przygotowany. Wskazał, że w takich 

postępowaniach najlepszą miarą jest skuteczność wniosku. Przypomniał, że pierwotnie był złożony 

na 15.000.000.00 zł a jego skuteczność wynikała również z szybkiej reakcji i zmiany aplikacji na 

10.000.000,00 zł wiedząc, że decyzje o charakterze półpolitycznym będą dotyczyły tylko tych 

wniosków, które nie przekroczą 10.000.000,00 zł. Wójt wskazał, że na dzień dzisiejszy pieniądze 

są dedykowane Gminie Suchy Las i piłka jest po stronie gminy. Wójt wskazał, że muszą po prostu te 

pieniądze wykorzystać. Wójt kierując wypowiedź do Radnych podkreślił, że nie będzie podejmował 

żadnych działań, które bez decyzji Rady mogłyby doprowadzić do realizacji drugiego etapu. Wójt 

przypomniał, że wyraźnie powiedział, że będzie dążył i starał się ale tak jak Radny M. Przybylski 

powiedział to nie jest koszt 5 zł i Wójt sam bez decyzji rady nie jest w stanie nic zrobić, czy to będzie 

w obecnym roku budżetowym, w następnym, czy w jakimkolwiek momencie. Wójt wskazał, 

że wartość tych 2.000.000,00 zł nie będzie odpowiadała wcześniej wymienionej kwocie opisującej 

krążek 5 zł. Dodał, że należy mieć nadzieję, że się tak nie stanie. Wójt odnosząc się do wypowiedzi 

Radnego M. Przybylskiego odnośnie publikacji środków na zadanie wskazał, że kwota 

18.000.000,00 zł została podana zgodnie z przepisami i w żadnym momencie nie znajdzie się 

uchybienie. Dodał, że zazwyczaj jest to robione 3-4 dni przez rozpoczęciem procesu aplikacyjnego dla 

ofert. Wójt wskazał, że wszyscy na rynku budowlanym szeroko rozumianym doskonale znają te 

procedury. Dodał, że jest kwota podawana i ona weryfikuje prawidłowo przygotowane oferty, gdyż 

nawet dobry budowlaniec czy kosztorysant woli żeby na końcu po stworzeniu oferty, przed złożeniem 

jej spojrzeć jaka jest przeznaczona przez zamawiającego kwota i powiedzieć sobie, że zrobiło się 

dobry kosztorys bo odwrotnie robione kosztorysy zazwyczaj okazują się nietrafione i potem jest tylko 
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z nimi kłopot. Wójt ponownie podkreślił, że firmy, które złożyły oferty są firmami doświadczonymi. 

Odnosząc się do kwoty 10.000.000,00 zł, która zdaniem Radnego M. Przybylskiego będzie potrzebna 

na realizację drugiego etapu, Wójt wskazał, że absolutnie się z tym nie zgadza. Poinformował, że do 

dobudowania będzie kawałek drogi, który będzie mógł być wybudowany na już opłaconych przez 

gminę gruntach drogowych w zakresie od Toyoty do ulicy Lipowej, z korektą ulicy Lipowej oraz 

realizacją sygnalizacji świetlnej bez przyłączy, które zostaną wykonane przy pierwszym etapie. 

Wójt wskazał, że taki zakres nie może kosztować 10.000.000,00 zł. Dodał, że on nad wyraz podał, 

że jest to połowa różnicy z dużym zapasem pomiędzy ofertami obecną a tamtą z pierwszego przetargu. 

Radny M. Przybylski poprosił Wójta Gminy o poinformowanie ile szacunkowo będą kosztowały 

gminę wykupy oraz jaka będzie cena za metr kwadratowy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że za przyzwoleniem Rady zaokrągli kwotę do około 

800.000,00 zł. Wskazał, że cena za 1 m kwadratowy jest mniejsza niż oczekiwał właściciel o czym 

wie, gdyż prowadził z nim rozmowy i wynosi około 200 zł.   

Radny M. Przybylski zawnioskował o przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził przerwę.  

 

Przerwa (01:40:01*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wznowił obrady (01:59:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 3: Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/565/22. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2022-2035 (02:01:55*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-

2035 autopoprawki nr 1 Wójta Gminy Suchy Las, która wiąże się z zadaniem, które było omawiane 

jako autopoprawka nr 3 do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 

na rok 2022. W związku z powyższym proponuje się wykreślenie zadania pod nazwą “Złotkowo. 

Budowa dróg wraz z pełnym uzbrojeniem: ulica 03KD ulica Południowa, ulica Zachodnia, ulica 

Północna” z kwotami, które do tego zadania były przypisane i wprowadzenie zadania pod nazwą 

“Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudową 

odcinka byłej drogi krajowej numer 11” z kwotą 12.089.257,32 zł. Skarbnik Gminy Suchy Las 

wskazała, że łączna wartość po przetargu wyniosła w zaokrągleniu do 23 milionów złotych, gdzie 

najniższa oferta wyniosła 22.856.097,94 zł zakładając dodatkowe koszty między innymi inspektora 

nadzoru należy zwiększyć wydatki na to zadanie o kwotę 10.910.742,48 zł. Proponowane 

finansowanie zadania to 6.310.000,00 zł z Polskiego Ładu i o taką kwotę zwiększane są dochody 

w roku 2023 w kategorii dotacji na inwestycje, oraz środki własne gminy w kwocie 4.600.742,48 zł. 

W roku 2023 będzie zwiększenie wydatków o 7.001.103,68 zł, czyli łącznie z wartością będzie 
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wynosiło 15.638.555,20 zł i w roku 2024 zwiększenie wydatków o łączną kwotę 3.909.638,88 zł. 

Skarbnik Gminy Suchy Las podsumowując wskazała, że łączne nakłady planowane są na kwotę 

około 23.000.000,00 zł w tym finansowanie z Polskiego Ładu łącznie w kwocie 9.310.000,00 zł oraz 

środków własnych w kwocie 13.690.000,00 zł.  

 

Z uwagi na brak pytań do autopoprawki Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 1 do projektu w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 10: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 5: Dudkiewicz J., Koźlicka I., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G., 

Autopoprawka nr 1 została wprowadzona.  

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zawnioskowała o wprowadzenie do projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035 

autopoprawki nr 2 Wójta Gminy Suchy Las. Skarbnik wskazała, że autopoprawka nr 2 również 

dotyczy przedsięwzięć majątkowych i wiąże się z wykreśleniem zadanie z pozycji 3.2.53 o nazwie 

“Złotniki - przebudowa drogi wewnętrznej w m. Złotniki wzdłuż ul. Obornickiej na odcinku 

ul. Radosna - ul. Pawłowicka” z kwotą zaplanowaną na rok 2023 w wysokości 750.000 zł z uwagi na 

to, że zadanie to będzie realizowane wraz z budową ścieżki rowerowej. Skarbnik dodała, że taka była 

sugestia na Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Skarbnik Gminy Suchy Las 

M. Wojtaszewska wskazała, że jak w przypadku zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 zmienia się 

wydatki na zadanie pod nazwą “Biedrusko - budowa ronda ulica Jesionowa” poprzez wykreślenie 

kwot po 500.000,00 zł w latach 2022 – 2023. Ponadto wprowadza się kwotę 659.256,00 zł w roku 

2024 zgodnie z pismem ze Starostwa Powiatowego w Poznaniu, z którego wynika, że wydatki w tej 

kwocie będą poniesione dopiero w roku 2024.   

 

Z uwagi na brak pytań do autopoprawki Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie nad przyjęciem autopoprawki nr 2 do projektu w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka nr 2 została wprowadzona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

kierując wypowiedź do Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewskiej przypomniała, że przy pozycji 

karty mieszkańca nie sumowała się kwota i należy pamiętać o poprawieniu kwot z 230 na 190 zł. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035 

z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 10: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 3: Dudkiewicz J., Koźlicka I., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/566/22. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023 

(02:10:15*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Mecenas K. Augustyniak wniosła o wprowadzenie zmian w podstawie prawnej. 

Wskazała by dopisać art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 mara 1990 r. o samorządzie gminnym, wykreślić 

art. 18 ust. 2 pkt. 5, oraz dopisać w art. 220 ust. 1 i 2 w związku z art. 216 ust. 2 pkt. 5. 

W związku z powyższym nowe brzmienie podstawy prawnej brzmi: 

„Na podstawie art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 559 z późn. zm.) oraz art. 220 ust. 1 i 2 w związku z art. 216 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.), Rada Gminy Suchy 

Las uchwala, co następuje”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

poprawki w podstawie prawnej projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Poznańskiego na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Poprawa została wprowadzona. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023 z przyjętymi 

zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/567/22. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023 

(02:13:58*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/568/22. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego (02:15:18*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 



23 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/569/22. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024 

(02:16:29*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Mecenas K. Augustyniak wniosła o wprowadzenie zmian w podstawie prawnej. Wskazała 

by dopisać art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 mara 1990 r. o samorządzie gminnym, wykreślić art. 18 ust. 2 

pkt. 5, oraz dopisać w art. 220 ust. 1 i 2 w związku z art. 216 ust. 2 pkt. 5. 

W związku z powyższym nowe brzmienie podstawy prawnej brzmi: 

„Na podstawie art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 559 z późn. zm.) oraz art. 220 ust. 1 i 2 w związku z art. 216 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.), Rada Gminy 

Suchy Las uchwala, co następuje”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Z. Hącia odnosząc się do konieczności dokonania zmian w podstawie prawnej uchwały spytał 

po co w gminie są zatrudniani prawnicy jeśli przed oddaniem uchwał pod głosowania nie sprawdzą 

czy są one zgodne z prawem. Wskazał że jest to niechlujstwo. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że nie ma pretensji do p. Mecenas, 

gdyż projekty uchwał nie zostały sprawdzone przez mecenasów i widać, że znajdują się w nich błędy. 

Skierował prośbę do Wójta Gminy, by wszystkie projekty uchwał były sprawdzone przez mecenasów.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że ma inne zdanie, przeprosił za sytuacje. 

Wskazał, że w gminie jest trzech prawników i takie sytuacje gdzie brakuje podpisów nie powinny się 

zdarzyć. Wójt zaznaczył, że uchwały mają podpis radcy prawnego ale dopilnuje, by takich sytuacji 

więcej nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zaznaczył, że ta uchwała oraz poprzednia, 

w której wprowadzono zmiany w podstawie prawnej nie mają podpisu radcy prawnego ani sekretarza.  
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Radny M. Przybylski spytał czy w kwestii formalnej Radni mogą procedować uchwałę, którą 

prawnik zgodnie ze statutem powinien zaopiniować a nie zaopiniował.  

Mecenas K. Augustyniak wyraziła opinię, że poprawki można wprowadzić za zgodą Rady także 

podczas sesji. Poprawki zaproponowane mogłyby nie spowodować stwierdzenia nieważności uchwały 

natomiast z Sekretarzem przyjęli, że jednolicie będą wpisywane podstawy prawne do uchwał 

wszelkiego rodzaju, w tym także tych finansowych, stąd wystąpienie i prośba, by od razu to poprawić 

na sesji zamiast narazić się na interwencję RIO.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Hącia Z., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/570/22. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego 

zakładu budżetowego (02:21:56*) 

 

Mecenas K. Augustyniak wniosła o wprowadzenie zmian w podstawie prawnej poprzez wpisanie 

w nawiasie (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.). 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy projekt uchwały, który nie 

przeszedł przez ręce p. Mecenas i jest bez podpisu może być wprowadzony.  

Mecenas K. Augustyniak odpowiedziała, że może być, gdyż proponowana zmiana jest taką zmianą, 

która nie wpłynie na ważność bądź nieważność uchwały.  

Radna J. Radzięda odnosząc się do pytania Radnego M. Przybylskiego oraz Przewodniczącego Rady 

Gminy Suchy Las R. Banaszaka wskazała, że nie dotyczyło tego, czy można zmienić podstawę 

prawną i czy jej zmiana na coś wpłynie tylko kwestii formalnych. Wskazała, że jest to kolejny projekt 

uchwały, który nie został sprawdzony pod kątem prawnym wcześniej, nie ma podpisu prawnika ani 

sekretarza, który sprawdza projekty uchwał. Stąd pytanie natury czysto formalnej. Radna spytała czy 

w związku z tym, że statut Rady Gminy jasno określa co zawierać ma projekt uchwały to czy Rada 

może procedować takie projekty. 

Mecenas K. Augustyniak odpowiedziała, że jak najbardziej Rada może procedować taki projekt, 

bo najważniejsza jest treść merytoryczna, a podstawa prawna czy to przez brak jakiegoś artykułu, 

błędnie wpisany publikator w żaden sposób merytorycznych kwestii nie dotyczy. Mecenas stwierdziła, 

że to iż czasami przez pośpiech czy zupełny przypadek nie trafi projekt uchwały do biura radców nie 

oznacza, że Radni jeśli dostają projekt w zestawie uchwał do procedowania na sesji, że nie mogą jej 

procedować. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując wypowiedź do Przewodniczących 

Komisji wniósł, by przy opiniowaniu projektów uchwał zwrócić uwagę na błędy, gdyż jeśli któryś 

projekt uchwały nie spełnia wymogów formalnego to na posiedzeniu można go odrzucić albo poprosić 

o uzupełnienie brakujących podpisów.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Z uwagi na pytania na Komisji 

zaprosiła na sesję p. L. Rewersa gdyż dyrektor GOS K. Kustoń przebywa na urlopie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny J. Dudkiewicz odnosząc się do stawek za utrzymanie poszczególnych boisk, które są różne 

spytał czy są one w jakiś sposób modyfikowane pod względem zmian na rynku. Radny spytał czy 

w ramach tych stawek drobne prace naprawcze na boiskach, które mieszkańcy zgłaszają czy są 

również uwzględnione w tym czy na to trzeba przeznaczyć zupełnie oddzielny budżet. Radny 

podkreślił, że nie chodzi o duży remont ale na przykład przecieranie się tartanowych nawierzchni.  

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers odpowiadając na pytanie wskazał, że w kwestii 

boisk jest to różnie, ponieważ każde boisko ze strony GOS jest inaczej traktowane, inaczej jest 

wpisywane do dotacji, ponieważ są boiska obiekty, które są w zarządzie GOS, na których wykonują 

praktycznie wszystko łącznie z odgarnianiem śniegu zimą z chodników oraz takie boiska, na których 

świadczą tylko usługi polegają na utrzymaniu sztucznej trawy, wtedy one zakres ograniczają. 

Wskazał, że na części boisk koszą i utrzymują sztuczną trawę, koszą obrzeża, a na innych tylko 

utrzymują sztuczną trawę, ponieważ te boiska nie są w gestii GOS. Dodał, że boiska w Golęczewie 

i w Złotkowie nie są w gestii GOSu, tylko wykonują usługi o określonym zakresie, ustalają taki zakres 

usług i takie wykonują. Wskazał, że ma to wpływ na to co na danym boisku mogą robić 

bo zapotrzebowując pieniądze do dotacji opisują, że robią taką czynność, wskazaną ilość razy 

i zamyka się to w danej kwocie. 

Radny J. Dudkiewicz precyzując spytał czy drobne naprawy na boisku, nie generalne remonty czy 

mieszczą się w kwocie z dotacji czy należy szukać w budżecie większych kwot na naprawę. 

Wskazał, że na boisku przy ulicy Sosnowej na Osiedlu Grzybowym zgłoszono takie drobne prace. 

Dodał, że na innych boiskach zauważył podobny problem.    

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers odpowiedział, że GOS nie planuje prac 

naprawczych i w związku z tym najczęściej wykonuje to gmina poprzez Referat Komunalny. 

Wskazał, że są to sytuacje na przykład ubytków w sztucznej trawie czy zniszczony płot.  

Radna J. Pągowska wniosła o przedstawienie i wyjaśnienie Radnym różnic w pozycjach, które były 

zaplanowane na rok 2022 a 2023. Ponadto spytała czy odbył się już przetarg, który został ostatnio 

unieważniony odnośnie zakupu w grupie zakupowej energetycznej z Poznaniem prądu i jeżeli tak to 

jaka cena została ustalona.  

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers odpowiadając na drugie pytanie wskazał, 

że przetarg się nie odbył. W dniu sesji składali odpowiednie dokumenty, nastąpiły zmiany i na razie 

nie ma decyzji w tym temacie. W związku z tym w założeniach w planie finansowym przyjmowali te 

kwoty, które były wstępnie w założeniach do planu finansowego. Kierownik Obiektów Sportowych 

podkreślił, że wiadomą rzeczą jest, że zdecydowanie dotacja w stosunku do roku 2022 wzrasta 

i wzrost dotacji na rok 2023 w porównaniu do roku poprzedniego wynosi 3.000.514,00 zł. 

Zdecydowaną, największą częścią jest zmiana zakupu energii elektrycznej, która wynosi 

2.745.800,00 zł i częściowo zmiana w wysokości 881.000,00 zł związana ze zmianą wynagrodzenia 

i innych związanych z wynagrodzeniami. Wskazał, że jest to wzrost wynagrodzeń w stosunku 

do planowanego wzrostu płacy minimalnej, odprawy emerytalne, jublieuszówki czyli takie rzeczy, 

które są regulaminowe.  
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Radna J. Radzięda odniosła się do kosztów utrzymania boiska przy ulicy Meteorytowej, gdzie cena 

za 1 m
2
 znacznie odbiega od pozostałych. Radna spytała z czego to wynika, jeśli za większość boisk 

ze sztuczną nawierzchnią są kwoty od 10 do 17 czy 18 zł, a w przypadku boiska przy ulicy 

Meteorytowej to jest 53,60 zł/ m
2
. W kolejności Radna odniosła się do §1 projektu uchwały do tabeli 

pozycja 1 i 18. Spytała czy w pozycji 18 jest już faktycznie mowa o dotacji na utrzymanie 1 m
2 

czy 

o opłacie za wykorzystywanie hali przez szkoły.   

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers wskazał, że GOS rozlicza dotację w stosunku 

do metrów, natomiast wychodzą od wyliczenia kwoty, ile kosztuje dana czynność, dane boisko 

i następnie dzielą przez metry danego obiektu. Wskazał, że z tego na przykład wynika koszt boiska 

przy ulicy Meteorytowej. Jest to bardzo małe boisko i kwota, która jest przeznaczona za usługi na tym 

boisku jest podzielona przez niewielki metraż. Kierownik stwierdził, że nie wie czy Radna ma podane 

w materiałach wielkości boisk. Wskazał, że boisko przy ulicy Meteorytowej ma 96 m
2
 powierzchni 

i jeżeli podzieli się kwotę 5.000,00 zł na rok przez powierzchnię to stawka za 1 m
2
 wyjdzie taka 

wysoka.   

Radna J. Radzięda ponownie spytała skąd różnica w dotacji, jeśli chodzi o pozycję 1 i 18. Dodała, że  

mowa o tym samym metrażu hali. Spytała czy w pozycji 18 jest wpisana dotacja na utrzymanie hali 

czy jest to opłata za korzystanie przez szkoły z hali sportowej.  

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers stwierdził, że nie wie do jakiego dokumentu 

odnosi się Radna  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że odnosi się do tabeli stanowiącej  

§ 1 w projekcie uchwały.   

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers wskazał, że w tabeli jest rozdzielone utrzymanie. 

Podkreślił, że przez wiele lat szkoły płaciły GOS za korzystanie z hali, a teraz szkoły nie płacą 

za korzystanie i jest to ujęte, wyszczególnione w dotacji w formie utrzymania czy przygotowania hali 

do zajęć sportowych jednostek organizacyjnych. Wskazał, że jest to powód rozdzielenia od tej części 

głównej całości hali.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera w uzupełnieniu przypomniał dyskusję zebranych sprzed roku, 

kiedy była podobna sytuacja i wtedy nawet starali się to jeszcze dokładniej i bardziej segmentowo 

pokazać, ale cały czas z tym zapisem dotacji do utrzymania 1 m
2
, bo ta dotacja jak podkreślił Wójt ma 

być właśnie budowana na tej konstrukcji dotacji do 1 m
2
. Wójt wskazał, że inaczej się ma sprawa 

w przypadku klasycznego utrzymania, przygotowania obiektu do przyjmowania czy organizowania 

zajęć sportowych a inaczej się sytuacja kształtuje, jeżeli chodzi o udostępnianie hali szkołom, gdzie 

oprócz klasycznego utrzymania jest również zabezpieczenie i przygotowanie hali między zajęciami do 

kolejnych zajęć i tym zajmują się pracownicy GOSu. Wójt podkreślił, że nie piszą, że są 

to osobogodziny czy przeliczanie na środki czystości, czy na pracownika, czy na zabezpieczenie 

medyczne, czy na zabezpieczenie w ogóle sali obecnością pracownika z uprawnieniami GOS, tylko 

podkreślił, że wszystko robią dotacją do 1 m
2
, dlatego może to Radnych mylić. Przypomniał, 

że w zeszłym roku rozmawiali na ten temat i Radni zgodzili się, że jeżeli zasadniczo utrzymują, 

że środki są przekazywane jako dotacja do 1 m
2
 to nie będą tego zmieniali tylko będą starali się 

szeroko rozumieć finansowanie, które przekazują na całą paletę usług, które świadczy GOS. Nie tylko 

klasyczne elementy utrzymaniowe, ale również zabezpieczenie w czasie zajęć sportowych oraz 

utrzymanie w tym kilkugodzinnym cyklu zajęć sportowych szkoleniowo wychowawczych dla szkół, 

które już jak wskazał L. Rewers nie ponosi bezpośrednio szkoła tylko gmina w postaci dotacji 

przekazuje do GOSu ale cały czas jest to w oparciu o schemat na 1 m
2
 powierzchni.  

Radna J. Radzięda stwierdziła, że chciałaby się dowiedzieć jaki jest realny koszt utrzymania 

1 m
2
 hali biorąc pod uwagę, że w pozycji 1 ogólna kwota wynosi 622,91 zł/ m

2
 a w przypadku szkół 

wynosi 30,57 zł/ m
2
. Wskazała, że nie rozumie skąd taka różnica w cenie jednostkowej, która jest 

gigantyczna. Spytała czy w trakcie zajęć szkolnych hala jest nieogrzewana, niesprzątana.   
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Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers wskazał, że nie jest to kwestia tego w jaki 

sposób jest utrzymywana i przygotowywana sala do poszczególnych zajęć tylko jest to taka forma 

rozliczania w stosunku do metrów, że najpierw tak samo jak na wszystkie boiska, najpierw określają 

koszty, ile będzie to kosztować i potem dzielą przez metry. Wtedy wychodzi stawka za 1 m
2
. 

Podkreślił, że nie wychodzą nigdy od stawki, ile za 1 m
2
, bo to jest tylko efekt tego jak podzielą 

koszty na określony obiekt i jego zdaniem nie ma to związku z przygotowaniem czy jakością obiektu 

w stosunku do określonego klienta.  

Radna J. Radzięda wskazała, że absolutnie nie rozumie tłumaczenia, które wydaje się coraz bardziej 

zawiłe. Radna stwierdziła, że hala ma powierzchnię ok. 2626 m². GOS wylicza, ile generalnie kosztuje 

utrzymanie hali, przelicza to przez liczbę metrów kwadratowych i w pozycji 1 w tabeli wychodzi 

kwota 622,91 zł/m
2
, a w pozycji 18 w tabeli za dokładnie tą samą halę, o dokładnie tej samej 

powierzchni stawka za metr kwadratowy wynosi 30,57 zł/ m
2
. Radna wskazała, że analizując logikę 

p. L. Rewersa w trakcie, kiedy GOS obsługuje szkoły koszty utrzymania spadają dwudziestokrotnie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do wypowiedzi 

Radnej J. Radziędy wskazał, że jest to bardzo proste wyliczenie, gdyż zajęcia szkolne na hali rocznie 

kosztują 80.312,00 zł. Podkreślił, że Rada przyjęła kiedyś zasadę, że wszystkie koszty rozdzielają na 

1 m
2 

w związku z czym wychodzi głupia stawka w postaci 30,57 zł, a utrzymanie generalne hali 

kosztuje ponad 1.600.000,00 zł.  

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers stwierdził, że nie wie, czy Radni mają plan 

finansowy, z którego wynika, że dotacja do hali sportowej to 1.707.538,00 zł i jest to suma 

ok. 1.627,000 zł i ok. 80.312,00 zł. Te dwie kwoty tworzą dopiero dotacje ok. 1.707.000,00 zł. 

Wskazał, że jest to kwota kosztów całego utrzymania hali, natomiast jest to rozdzielone, ponieważ taki 

jest system wyróżniania, by wskazać, ile środków przeznacza się na halę przy korzystaniu z niej przez 

szkoły.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że do tych ogólnych kosztów utrzymania sali na 1 m
2 

należy dodać a nie odjąć koszty. Wójt przedstawił obrazowo sytuację. Gdyby wykreślić pozycję 18 

to zebrani na przykład powiedzieliby, że są wskazane ogólne koszty utrzymania sali, więc dlaczego 

pojawiają się dodatkowe koszty. Wójt wskazał, że gdyby tak zrobili to każdy kto organizuje zajęcia wf 

byłyby zobowiązany do przygotowania tych zajęć, które często odbywają się na 3 segmentach sali 

i należy to odpowiednio przygotować, biorąc pod uwagę także dojście dzieci na lekcje wf, przebranie 

się i gdyby nauczyciel wraz z dziećmi, co nie powinno mieć miejsca, zajmował się przygotowaniem 

segmentu do zajęć wf, które często są ogólnorozwojowe, ale często są piłkarskie z wykorzystaniem, 

sprzętu, który znajduje się w magazynie, zebrani mogliby powiedzieć tak proszę bardzo to jest sala 

proszę sobie samemu zorganizować zajęcia na sali, którą udostępniamy, bo mamy utrzymanie. 

Wójt podkreślił, że pracownicy GOS nadzorują i biorą udział w przygotowaniu obiektu pod zajęcia 

wf, które są bardziej specyficzne niż na przykład trening piłkarzy, którzy przyjdą sobie na godzinę 

pograć w piłkę. Dodał, że po grupie młodszych klas przychodzą grupy starszych klas, których 

program zajęć jest zupełnie inny i dla tej grupy również trzeba przygotować sale i pracownicy GOS 

wykonują te zadania. Dodał, że często trzeba nawet zrobić takie śródokresowe posprzątanie sali. 

Wójt wskazał, że to są te dodatkowe, a nie inne, dodatkowe do standardowego utrzymania sali 

pieniądze i Radni rok temu dyskutowali również na ten temat i Radni powiedzieli, że jeżeli uda się to 

zmieścić w formule dopłaty do 1 m
2
 to pokarzmy to obok jako dodatkowy. Gdyby rozpisali wszystko 

w pkt. 1 to ukryliby koszty i Radni by pytali skąd wzrost kosztów utrzymania na 1 m
2
 hali sportowej 

i wtedy gmina musiałaby wytłumaczyć, że tam są też szkoły, ale szkoły nie funkcjonują od 8:00 

do 22:30 tylko to jest tylko ta część, gdzie szkoły naprawdę korzystają z hali.  

Radny Z. Hącia odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy wskazał, że naprawdę tego nie rozumie. 

Wyraził opinię, że jest to podwójna biurokracja. Radny poprosił o odpowiedź czy tam ktoś dodatkowo 
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bierze pieniądze za to, że wyda piłki, posprząta szatnie, rozwiesi siatkę, przedzieli tą salę na pół. 

Radny wyraził zdanie, że jest to naciąganie na kasę.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiedział, że są to dodatkowe koszty. Odpowiadając 

szczegółowo wskazał, że ENEA pobiera opłaty za wykorzystanie 32 punktów świetlnych w tym czasie 

i rachunek za prąd płaci GOS. Wójt podkreślił, że jeżeli nie można w tym okresie zmniejszyć 

temperatury do 12 stopni, bo są zajęcia sportowe dla dzieci to tak, są to dodatkowe koszty ponoszone 

przez GOS. Wójt wskazał, że jest to świadomie robione, że pracownik GOS przygotowuje hale 

ponieważ uczniowie mają 35 minut na zajęcia sportowe, jeżeli chcieliby im odebrać jeszcze 15 minut 

na przygotowanie segmentu, a po nich przychodzi klasa starsza, która na przykład może grać w piłkę 

nożną bo z harmonogramu wynika, że mają całą salę do dyspozycji to ani dziecko ani wfista nie może 

operować urządzeniem, które zwija siatkę, może to zrobić pracownik GOSu, który mógłby w tym 

czasie w południe nie będąc do dyspozycji szkoły siedzieć w magazynie albo w biurze i pić herbatę, 

a on wykonuje te czynności na hali. Wójt dodał, że jest to często dwóch pracowników. Podkreślił, 

że nie są to wielkie koszty ale są to koszty. Ponadto wyraził obawę, że być może w tym roku jeżeli 

zapowiedzi rządu się nie sprawdzą, jeżeli chodzi o zamrożenie cen na energię i za paliwa dla jednostek 

samorządu terytorialnego i nie uda się tego wprowadzić w życie to te koszty mogą być jeszcze 

większe. Odnosząc się do swoich pierwszych dwóch wypowiedzi na temat kosztów, które 

są niezależne od zebranych, wskazał, że naprawdę mogliby tego oświetlenia nie zapalać, ale są to 

również koszty ciepłej wody. Wójt podkreślił, że po każdej grupie obowiązkowo trzeba przejść 

wszystkie szatnie, sprawdzić, pozbierać pozostawione przedmioty, żeby nie było potem różnych 

incydentów, które miały miejsce jak rządziły wynajmami szkoły. Dodał, że były zawsze jakieś afery, 

pretensje, a dzisiaj udało się tego uniknąć. Wójt podkreślił, że są to te same pieniądze, które jednym 

strumieniem w formule dotacyjnej trafiają do GOS, a wcześniej szły przez szkoły. Wójt wskazał, 

że oczywiście jeżeli chodzi o kwestie podatkowe, rynkowe było to lepszym rozwiązaniem, bo były 

wystawiane dokumenty, ten pieniądz krążył, ale to był ten sam pieniądz budżetowy, bo szkoły wnosiły 

zapotrzebowanie na wynajem sali, ale więcej było problemów niż mamy w tej chwili. Wójt wskazał, 

że jest to dobre tylko trzeba ująć to jako dodatkowy koszt na panel szkolny.  

Kierownik Obiektów Sportowych GOS L. Rewers wskazał, że osoby, które korzystają z obiektów 

GOS są zadowolone, jeżeli chodzi o jakość obsługi i czystość. Odnosząc się do Radnych 

zaproponował, by skorzystali z różnych hal sportowych w innych miejscowościach, aby zobaczyć jaki 

jest zapach wchodząc, jaki brud, jak to wygląda w salach innych miejscowości. Podkreślił, że w hali 

w gminie nie ma takich sytuacji. Odnosząc się do wypowiedzi Wójta wskazał, że po każdych 

zajęciach szatnie są sprzątane. Dodał, że były glosy, że nie potrzeba ich sprzątać, ale uważają, 

że klient, który przychodzi chce mieć stan wyjściowy, chce wejść do obiektu i ten obiekt musi być 

czysty, przygotowany i tak starają się robić. Ponadto wskazał, że inne zespoły, które przyjeżdżają 

z innych miejsc na mecze, na rozgrywki dziwią się, że hala ma 20 lat. Podkreślił, że ona nie jest 

zniszczona, jest w bardzo dobrym stanie co także świadczy o tym, że jest to robione dobrze. 

Dodał, że można ograniczać i robić tak zwaną wolną amerykankę i wpuszczać wszystkich, aby mogli 

robić co chcą i tak to wygląda w wielu miejscach, że są na przykład dewastacje a w hali GOS 

od początku jej istnienia jest jakiś obraz tego w jaki sposób jest ona pilnowana i zarządzana.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że na stronie 3 planu finansowego jest błąd, gdyż wpisano, że boisko 

przy ulicy Sosnowej mieści się w Suchym Lesie.   

W toku dyskusji poinformowano, że wskazana kwestia przez Radnego J. Dudkiewicza nie znajduje się 

w projekcie uchwały.   
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

poprawki w podstawie prawnej projektu uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 

2023 dla gminnego zakładu budżetowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Hącia Z., 

Poprawa została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego zakładu budżetowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Hącia Z., Radzięda J., 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/571/22. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej (2:56:31*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu M. Bajerowi. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja jednogłośnie poparła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/572/22. 
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Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 23 w obrębie Biedrusko (02:58:19*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 23 

w obrębie Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/573/22. 

Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Ad. 17. Podęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny 

nieruchomości położonych w Suchym Lesie na rzecz Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej 

Policji w Poznaniu (02:59:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny nieruchomości położonych 

w Suchym Lesie na rzecz Skarbu Państwa – Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/574/22. 

Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości 

położonej w Chludowie na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu (03:00:51*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu M. Bajerowi. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja jednogłośnie poparła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej w Chludowie 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/575/22. 

Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków (03:02:52*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu M. Bajerowi. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja jednogłośnie poparła projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Suchy Las oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/576/22. 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

nauczycieli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze (03:04:24*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli pracujących 

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLIX/577/22. 

 

Ad. 21.  

 Informacje Wójta Gminy (03:05:50*) 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – projekt przebudowy sali gimnastycznej oraz 

projekt i budowa rozwiązań przeciwpożarowych przy SP nr 1. Wpłynęły dwie oferty: firma 
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VERGO Sp. z o.o. z Poznania, kwota 194.647,50 zł; firma AXIS ze Szczecina, kwota 

134.900,00 zł – trwa badanie ofert. 

− Suchy Las – budowa ulicy Modrakowej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Wykonawca firma PUH 

BUD-BRUK z Czempinia. Prace w toku, kontynuacja prac brukarskich. 

− Suchy Las – przebudowa ulicy Zachodniej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Prace w toku, roboty 

konstrukcyjne, podbudowa. 

− Suchy Las – Centrum sztuk walki w parku przy ul. Szkółkarskiej – Zakończono prace związane 

z koncepcją. W przygotowaniu wniosek i materiały do przetargu na wykonanie projektu 

budowlanego. 

− Suchy Las – budowa infrastrutkury ul. Linkowskiego – budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Linkowskiego i ul. Rumiankowej – wykonawca firma Dankar Usługi Budowlane 

z Nienawiszcza. Procedury związane z rozpoczęciem prac: zgłoszenie do PINB i Aquanet. 

Przewidywane rozpoczęcie robót na początek października. Kwota: 1.398.694,50 zł. 

− Suchy Las Wschód – budowa kanalizacji ul. Zakątek – wykonawca firma P.H.U. AGRO-AQUA 

ze Złotowa, kwota 219.779,48 zł. Procedury związane ze zgłoszeniem prac. Termin wykonania 

grudzień 2022. 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Szafirowa i ul. Rubinowa. Rozpoczęły się prace związane z budową kanalizacji sanitarnej. 

Wykonawca firma KOST-BUD z Jaroszyna. Kwota 3.781.702,53 zł. Projekt z dofinansowaniem 

z funduszu dróg lokalnych.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt. 

Wybrano wykonawcę  firma PIK S.C. z Żor, kwota 293.232,00 zł. Biuro projektowe rozpoczęło 

prace. 

− Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągów – etap IV Golęczewo Północ – 

Zakończono prace związane z budową kanalizacji sanitarnej na większości ulic – trwają procedury 

odbiorowe oraz istnieje już możliwość zrzutu do kanalizacji, na niektórych ulicach. 

Pozostała do wykonania ulica Działkowa. Tam gdzie jest to możliwe wysyłane są do 

mieszkańców zawiadomienia o możliwości podłączenia się.  

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – wykonawca firma Grimbud. Trwa montaż stolarki 

okiennej i pokrycia dachowego, a także wykonanie elewacji, a wewnątrz budynku trwają roboty 

instalacyjno-elektryczne. Jest to hala zamknięta stropem, na której jest nadbudowywany dach 

i wewnątrz hali można prowadzić prace.  

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – wykonawca 

firma 01 Partner Sp. z o.o. z Łodzi oddział Poznań. Pierwszy etap – wymiana kamer z 34 

istniejących, doprowadzanie całego systemu do funkcjonalności wraz nowym serwerem 

i oprogramowaniem został zakończony jest w trakcie odbioru. Drugi etap zamówienia – 

Rozpoczynają się prace projektowe dla nowych lokalizacji. 

− Budowa oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las – Zakres inwestycji: Chludowo – budowa 

oświetlenia przy placu ul. Rynek – zakończone prace. System włączania oświetlenia na czas 

imprez; Suchy Las – budowa oświetlenia ulicy Poziomkowej pomiędzy ul. Stefańskiego 

a ul. Szkółkarską , Osiedle Złotniki – wykonanie oświetlenia na ulicy Jelonkowej od ul. Pigwowej 

do ul. Czołgowej oraz Zielątkowo – budowa dwóch lamp na ul. Leśnej przy OSP.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów. 
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− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej – wpłynęło 5 ofert: 3 konsorcja i 2 firmy pojedyncze. W trakcie 

postępowania. Najniższa oferta: 22.574.696,76 zł; najwyższa oferta: 25.631.542,60 zł. 

− Dostawa sprzętu komputerowego w ramach programu Granty PPGR – Wsparcie dzieci i wnuków 

byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym – podpisano umowę z wykonawcą: firma 

Hardsoft-Telekom z Poznania, kwota 91.143,00 zł. 

− Golęczewo – budowa drogi gminnej – ul. Kręta wraz z infrastrukturą – przetarg  ogłoszony. 

Planowane otwarcie ofert na dzień 18.10.2022 r. 

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (03:12:47*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpływie do Biura Rady następującej korespondencji:  

− Pismo z RIO w Poznaniu dot. uchwały nr 48/551/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 11 sierpnia 

2022 r. dot. wezwania do sprostowania uchwały. Zmian dokonano na obecnej sesji poprzez 

przyjęcie odpowiedniej uchwały. 

− Pismo z RIO w Poznaniu – umorzono postępowanie dot. wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Kolegium Izby nie znalazło podstaw 

do stwierdzenia nieważności uchwały.  

− Pismo kierowane przez mieszkańca Golęczewa p. Przemysława M., w którym złożył wniosek 

do budżetu Gminy Suchy Las na rok 2023 o ujęcie w budżecie pozycji pod nazwą „Przebudowa, 

rewitalizacja budynku starej remizy, dawnej łaźni, budynku będącego własnością Gminy Suchy 

Las i wpisanego do rejestru zabytków”. 

− Wniosek do budżetu Gminy Suchy Las złożony przez Klub HDK PCK Błękitna Kropelka 

kierowane do Wójta Gminy Suchy Las , złożone do wiadomości Biura Rady, 

− Pismo Prezesa Klubu HDK PCK Błękitna Kropelka dotyczące jubileuszu 10-lecia klubu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał dlaczego pismo z dnia 15 września 

2022 r. stowarzyszenia Lokalni kierowane do Radnych nie trafiło do Biura Rady. Przewodniczący 

wskazał, że ma kopie dokumentu ale nie trafił on jeszcze do Radnych. Dokument dot. wniosku 

o ponowne zweryfikowanie koncepcji drogi dla rowerów przy ul. Muchomorowej w Złotnikach oraz 

przystąpienia do procedury aktualizacji lub stworzenia nowego projektu ścieżki rowerowej na odcinku 

od ulicy Nektarowej do ulicy Ptasi Zaułek w miejscowości Złotniki. Przewodniczący wskazał, 

że w nagłówku wskazano Radę Gminy Suchy Las. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las wskazał, 

by zainteresowano się tym tematem, gdyż później mieszkańcy mają pretensje, że dokumenty umykają.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odnosząc się do wniosku wskazał, że był on 

wieloetapowo puszczany w przestrzeń medialną najpierw się pojawił na facebook a później został 

złożony w urzędzie. Zastępca Wójta Gminy wskazał, że kojarzy wniosek z poczty ale wydaje się, 

że był on kierowany do Wójta Gminy. Podkreślił, że sprawdzi czy nie było drugiej kopii, gdyż 

czasami wnioskodawcy składają dwie kopie pisma jedną kierowaną do Biura Rady, a drugą do Wójta 

lub składają jedno pismo kierowane do wielu adresatów. Zastępca Wójta wskazał, że rodzą się 

problemy gdy jest jedna kopia, gdyż powinno się składać tyle kopii ilu adresatów. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że nie wie ile pism zostało 

złożonych ale ma kopie kierowaną do Radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że przed sesją 

przygotowywane są materiały na sesję w tym dla sołtysów i przewodniczących osiedli. Każdorazowo 

przygotowuje się średnio 29 kopii, w każdej teczce 120-150 stron ok 4000 stron wydruku. 
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Dodał, że część z tych materiałów nadal leży w BOI i po sesji będą już niepotrzebne. Przewodniczący 

Rady wskazał sołtysom i przewodniczącym osiedli nie będącym radnymi o możliwości złożenia 

oświadczeń otrzymywania dokumentów w formie elektronicznej. Przewodniczący Rady 

poinformował, że wraz z informatykami oraz Biurem Rady pracują na przejściem na system 

elektroniczny przekazywania materiałów, by niepotrzebnie marnować ryzy papieru i czasu.  

 

 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(03:18:57*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Komisji ds. Powiatu przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 

 

 Informacja Radnych Powiatowych (03:19:24*) 

 

Radny Powiatu J. Świerkowski poinformował, że z uwagi na stan zdrowia uczestniczył we wrześniu 

tylko na jednej sesji na początku września a od tego czasu miały miejsce już dwie kolejne sesje, 

w związku z powyższym nie jest do końca na bieżąco z informacjami. Wskazał, że niebawem będzie 

miał bieżącą wiedzę na temat spraw w powiecie. Poinformował, że w Suchym Lesie trwa inwestycja 

powiatu budowy ronda na drodze powiatowej ulicy Sucholeskiej. Dodał, że ponownie do budżetu 

powiatu złożył wnioski o modernizację 3-4 dróg powiatowych, położonych w gminie Suchy Las. 

Wnioski dotyczą między innymi miejscowości Zielątkowo, Jelonek i Złotniki oraz Suchy Las ulice 

Szkółkarska, Bogusławskiego i Alejowa. Radny Powiatu odnosząc się do podjętej przez Radę Gminy 

na sesji uchwały o przekazaniu mienia Skarbowi Państwa wskazał, że nie wyręczając w tym temacie 

Starosty wskazuje, że powiat dołoży poważną kwotę środków finansowych na inwestycję budowy 

komisariatu na terenie Suchego Lasu.  

 

Radny Powiatowy J. Świerkowski zgodził się na wprowadzenie do porządków obrad wszystkich 

następnych sesji informacji Radnych Powiatowych.  

 

 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (03:22:25*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja obradowała dwukrotnie. Za pierwszym razem Komisja pochyliła się nad 

podsumowaniem prac planistycznych za rok 2021 i połowę roku 2022. Ponadto Skarbnik Gminy 

przedstawiła kwestię obligacji, kredytów, pożyczek, środków własnych. Na drugim posiedzeniu 

Komisja zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał na sesje. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja w minionym okresie obradowała dwa razy. Komisja 

udała się na wyjazdowe posiedzenie w Skałowie w schronisku dla zwierząt, do którego są kierowane 

zwierzęta z terenu gminy. Na drugim posiedzeniu omawiano projekty uchwał na sesje oraz 

wysłuchano wyjaśnień urzędnika D. Torby oraz Prezesa ZKP E. Miśko odnośnie nowego rozkładu 

jazdy autobusów, który obowiązywać będzie od dnia 01.10.2022 r.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja w minionym miesiącu obradowała raz i opiniowała projekty uchwał 

na sesje.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że Komisja obradowała 

dwukrotnie. Komisja przyjęła i podpisała dwa protokoły pokontrolne z kontroli w spółce gminnej GCI 

oraz w Straży gminnej. Ponadto rozpoczęła prace nad kolejnym tematem przewidzianym 

w harmonogramie prac Komisji na rok 2022, rozpoczęto analizę wydatków związanych z rewitalizacją 

obiektów zabytkowych na terenie gminy. 

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja 

w dniu 19 września br., ponownie zebrała się celem procedowania skargi złożonej przez 

Przewodniczącą rady rodziców w SP1 w Suchym Lesie na Przewodniczącego Rady Osiedla 

Grzybowego. W toku dyskusji skarżąca złożyła wniosek o zmianę kwalifikacji pisma ze skargi 

na wniosek, po modyfikacji uchwały pobudzania aktywności społecznej uchwalonej przez Radę 

Gminy Suchy Las. Wniosek skarżącej został przyjęty jednomyślnie przez Komisje. Przewodniczący 

Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski wskazał, że wniosek zostanie złożony 

do Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w punkcie informacje 

Przewodniczącego Rady Gminy nie przedstawił dwóch pozycji: 

− W dniach od 9-12 września br. delegacja Rady Gminy Suchy Las w składzie Przewodniczący 

Rady R. Banaszak oraz Radny J. Dudkiewicz, brała udział w obchodach święta partnerskiej 

Gminy Tamasi na Węgrzech.  

− W dniu 24 września br. delegacja Rady Gminy brała udział w mistrzostwach w strzelaniu 

organizowanych przez Starostę Powiatowego i zajęła 7 miejsce. 

 

Ad. 22. Interpelacje i zapytania Radnych (03:26:57*) 

Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

 

Radny J. Dudkiewicz w nawiązaniu do pisma Lokalnych poinformował, że trafił do niego 

gwałtownym tonem napisany mail, że jako przewodniczący zarządu Osiedla Grzybowego blokuje 

przepływ w domyśle Radnego tego samego pisma, o którym mówił Przewodniczący Rady. Radny 

J. Dudkiewicz poinformował, że zarząd Osiedla Grzybowego sprawdził skrzynki i nikt z członków 

zarządu osiedla nie dostał żadnego pisma od stowarzyszenia. Dodał, że podobno w tym samym 

terminie zostało przesłane pismo do Rady Gminy. Radny J. Dudkiewicz oświadczył, że ani w formie 

pisemnej ani elektronicznej nie zostało złożone pismo. 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że wraz z Radną I. Koźlicką złożą interpelacje, która jest 

wynikiem 3 wniosków mieszkańców.  Poinformował, że mieszkańcy zgłosili problem polowań, które 

mają miejsce w bezpośrednim sąsiedztwie Osiedla Grzybowego i Suchego Lasu. Wskazał, 

że dochodzi do niebezpiecznych sytuacji na terenie Poznania przyległym do granicy gminy. Wskazał, 

że zrobili rozpoznanie wraz z Radą Osiedla Podolany i Strzeszyna oraz z Polskim Związkiem 

Łowieckim. Nieoficjalnie dowiedzieli się, że sprawa musi zostać zgłoszona przez Wójta Gminy do 

Urzędu Marszałkowskiego, dlatego będą składać w tym temacie interpelacje.   

 

Radny J. Dudkiewicz chciał zabrać głos jednak Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

wskazał, ze jest to punkt interpelacje i zapytania radnych i trzeba mówić na temat. 
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Ad. 23. Wolne głosy i wnioski (03:29:37*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak korzystając z obecności Zastępcy Wójta 

Gminy Suchy Las M. Bulińskiego na sesji spytał, czy coś jest robione w zakresie pylonów na Osiedlu 

Powstańców Wielkopolskich w Biedrusku.  Następnie spytał w jaki sposób urząd, pod kątem 

organizacji pracy stara się zatrzymać pracowników, gdyż ostatnimi czasy odejść jest coraz więcej. 

W kolejności poruszył temat oszczędności. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las wskazał, 

że będąc z Radnym J. Dudkiewiczem na Węgrzech usłyszeli od samorządowców z gminy Tamasi oraz 

gminy Isernhagen jakie organizują w tym temacie przedsięwzięcia. Dodał, że Wójt w gazecie trochę 

się na ten temat wypowiedział i mając na uwadze okres zimowy chciałby poznać jakie oszczędności 

mogą ewentualnie czekać gminę i jakie kroki są podejmowane.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że są to pylony przy ulicy Ogrodowej. 

Odpowiedział, że musi sprawdzić, jak wygląda sprawa, ponieważ, nie chce podać złej informacji. 

Wskazał, że chyba jest opracowywany program prac konserwatorskich. Stwierdził, że odpowie 

następnego dnia, gdyż tak jak rozmawiali pod kątem budżetowym najpierw zostanie wykonany 

programu prac, tak jak w Golęczewie przy figurze, a następnie dalsze etapy. Odpowiadając na drugie 

pytanie wskazał, że taka jest specyfika administracji. Wskazał, że w Poznaniu w skali roku 10% 

pracowników zmienia pracę. Zastępca Wójta wskazał, że jako urząd nie są w stanie w pewnych 

sferach konkurować z rynkiem. Podał przykład branży budowlanej.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że zarobki w urzędzie w stosunku 

do innych gmin jak Murowana Goślina czy Czerwonak są dużo niższe.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński spytał czy w urzędzie gminy Suchy Las są niższe 

czy w innych gminach są niższe.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że w urzędzie gminy Suchy Las są 

niższe zarobki.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że nie wie na jakiej podstawie 

Przewodniczący tak twierdzi, ale pewnie to sprawdzał. Zastępca Wójta wskazał, że poza 

wynagrodzeniami oczywiście są inne benefity związane na przykład z opieką zdrowotną. Wskazał, 

że urząd korzysta z opieki zdrowotnej grupowej w PZU, a w nie każdym urzędzie to funkcjonuje. 

Zastępca Wójta stwierdził, że nie jest to tak, że można porównywać tylko złotówkę do złotówki 

w wynagrodzeniu. Odnosząc się do pytania o oszczędności wskazał, że podstawową oszczędnością 

jest zmiana systemu oświetleniowego, czyli przechodzenie na ledowe oprawy. Zastępca Wójta 

wskazał, że zmieniając system i oprawy na ledowe znacznie wcześniej nie wiedzieli, jaka sytuacja 

wydarzy się w energetyce. Natomiast na dzień dzisiejszy mają wiedze, że każda taka oprawa ledowa 

ma możliwość redukcji natężenia światła i jest to wykonywane na bieżąco. Ponadto będą poszukiwać 

oszczędności w zakresie oświetlenia budynków oraz utrzymanie rygoru związanego z ogrzewaniem 

zarówno w urzędzie jak i wśród jednostek w tym w szkołach. Zastępca Wójta dodał, że wprowadzane 

są pierwsze ograniczenia niezależne jak na przykład godzinowe ograniczenie możliwości korzystania 

z sauny wprowadzone przez GOS, gdzie do tej pory no nie było takich ograniczeń. Zastępca Wójta 

Gminy Suchy Las M. Buliński odniósł się do pytania dotyczącego przetargu grupowego na zakup 

energii. Wskazał, że gmina wraz z oświetleniem ulicznym, jednostkami i urzędem też jest w tej samej 

grupie zakupowej, w której jest GOS. Przetarg został ponownie ogłoszony tak jak wskazał 

p. L. Rewers. Pierwsza kwota przetargowa wskazywała na 2.708,00 zł za megawatogodzinę od spółki 

ENEA. W tej chwili padła propozycja, żeby zatrudnić w ramach grupy profesjonalnego audytora 

energetycznego, który będzie poprzez towarową giełdę energii, sprawdzał na bieżąco ceny energii 

na giełdzie. Dodał, że przed wzrostem gmina płaciła 550 zł za megawatogodzinę. Zastępca Wójta 

podkreślił, że przez giełdę energii jest szansa uzyskania ceny korzystniejszej. Dodał, że w tej chwili 

otrzymali taką informację, że mają szacować budżety nie na poziomie tej oferty ENEA w wysokości 
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2.708,00 zł tylko lub aż 2.000,00 zł za megawatogodzinę. Zastępca Wójta Gminy odnosząc się 

do wypowiedzi Wójta o działaniach rządu wskazał, że jest propozycja rządu by zamrozić ceny 

na poziomie 670 zł za megawatogodzinę, ale sam do końca w tą propozycję nie wierzy. 

Dodał, że jeżeli na tym poziomie kwota byłaby zamrożona to można powiedzieć, że gmina byłaby 

w jakiś sposób uratowana przynajmniej na jakiś czas. Zastępca Wójta wskazał, że robią przetarg 

z oszacowaniem na 2.000,00 zł za megawatogodzinę i w przetargu zostanie wprowadzone takie 

rozwiązanie, że jeżeli przyjdą rozwiązania rządowe ogólnopolskie to przetarg będzie to uwzględniać.  

Sołtys Wsi Zielątkowo W. Rodowska zaprosiła wszystkich zebranych do Zielątkowa na rajd 

rowerowy im. Leszka Roszczyka organizowany przez Koło Gospodyń Wiejskich Zielątkowo Pieczona 

Pyra, Radę Sołecką oraz OSP Zielątkowo, który odbędzie się w niedzielę 2 października br. o godzinie 

12:00 na polanie przy ulicy Sportowej w Zielątkowie. Tym razem rajd przewiduje dojazd we własnym 

zakresie, nie ma zgłoszeń, kto czym przyjedzie tym będzie. Sołtys wyraziła nadzieję, że zebrani 

będą zadowoleni, tak jak w zeszłym tygodniu wszyscy brali udział w festynie za co wszystkim 

serdecznie dziękuję.   

Radny Z. Hącia wskazał, że na sesji podjęto uchwałę odnośnie finansowania prasy, która powinna 

na czas informować o zmianach, które od dnia 1 października będą miały miejsce poprzez 

wprowadzenie nowego rozkładu jazdy autobusów. Radny spytał, gdzie ten nowy rozkład można 

poszukać poza Internetem. Wskazał, że jest gro ludzi takich, którzy nie działają w Internecie i oni będą 

w poniedziałek zaskoczeni, że nie mogą dojechać do pracy czy do szkoły. Radny nawiązując 

do konsultacji odnośnie rozkładu jazdy wskazał, że ich praktycznie nie było. Stwierdził, że ludzie, 

którzy jadą do pracy na godzinę 6:00 z terenu Poznania i z terenów gminy nie dojadą na czas, bo tak 

są autobusy ustawione. Wskazał, że podobnie wygląda sytuacja ostatnich autobusów, gdzie ostatni 

odjeżdża o 22:15, a ludzie pracujący na drugą zmianę kończą pracę o 22:00 lub 23:00 jak w DINO. 

Radny wskazał, że cieszy się, że autobusów jest więcej, szczególnie linii nr 907, ale brakuje jednego 

autobusu, który jeździłby na pętlę przy ulicy Piątkowskiej w Poznaniu. Radny wskazał, że tą kwestię 

poruszył na sesji w maju. Wskazał, że bez przesiadek można by było dojechać do centrum Poznania. 

Radny odnosząc się do posiedzenia Komisji wskazał, że p. D. Torba poinformował, że były 

powadzone rozmowy w tym zakresie z ZTM, ale nie było nacisku, a zdaniem Radnego można to było 

wykorzystać i skomunikować mieszkańców ze śródmieściem. Radny wyraził opinię, że zostało 

to potraktowane trochę per noga i gmina jest pachołkiem ZTM, który bierze pieniądze a dyktuje to co 

chce. W kolejności Radny spytał o termin rozpoczęcia remontu pomieszczenia po Kole Gospodyń dla 

biblioteki w Chludowie. Wskazał, że pomieszczenie, które w tej chwili zajmuje biblioteka jest 

podpiwniczone, pod ciężarem książek stropy się rysują i występuje zagrożenie zawaleniem. 

Dodał, że pomieszczenie po Kole Gospodyń nie jest podpiwniczone, jest normalna podłoga, która 

gwarantuje, że książki nie wlecą do piwnicy. Radny wyraził obawę, że jeśli będą czekać to może się 

zdarzyć, że z piwnicy będzie trzeba zebrać bibliotekę. Stwierdził, że pomimo pożaru, który nie 

poczynił wielkich szkód nie uważa, żeby przez cały rok nie można było przystąpić do remontu. Radny 

dodał, że później będą płakać nad tym, że remont nie wiadomo, ile będzie kosztował. W kolejności 

Radny poruszył kwestię przetargów na zadania w Chludowie, które powinny się odbyć, by pewne 

kwoty wpisać do budżetu. Radny wskazał, że w budżecie są środki na odwodnienie ulicy 

Golęczewskiej, a nie zostało nic zrobione w tym temacie. Następnie wskazał na projekt parkingu 

publicznego przy ulicy Kościelnej, gdzie również nic nie zrobiono w tym temacie. Ponadto wskazał na 

urządzenie do napowietrzania wody w stawie, którego finansowanie określono z zadań lokalnych, 

wykonano podłączenie elektryczne, ale nie widać żadnego skutku. W kolejności Radny poruszył 

kwestię modernizacji boiska szkolnego, które toczy się od 3 lat i cały czas zmniejszane są środki na 

zadanie. Wskazał, że najpierw przeznaczono 400.000,00 zł na realizację, następnie ścięto środki 

w budżecie do 200.000,00 zł a zadanie kosztować będzie 905.000,00 zł. Radny stwierdził, że jak 

dobrze pójdzie to może w przyszłym roku zostanie zrobione, a to że dzieci dostają po kolanach 
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ze względu na twardość nawierzchni, że boisko to jest szkodliwe dla dzieci i jedyne to nikogo nie 

obchodzi. Dodał, że podobna sytuacja ma miejsce odnośnie koncepcji zagospodarowania i projektu 

boiska na ulicy Tysiąclecia. Radny poprosił Zastępcę Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego 

o przekazanie wyjaśnień dla mieszkańców. 

Zastępca Wójta Gminny Suchy Las M. Buliński wskazał, że oczywiście odpowie na pytania, dodał, 

że dzień przed sesją na wszystkie tematy wskazane przez Radnego Z. Hąci odpowiedział Radnemu 

w 20 minutowej rozmowie, ale rozumie, że jest taka potrzeba, żeby przed kamerą to powtórzyć i swoje 

niezadowolenie wyrazić. Zastępca Wójta wskazał, że oczywiście opowie wszystko dokładnie i zajmie 

mu to jakieś 25 minut.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał o 3 minutowym czasie 

na odpowiedź.    

Zastępca Wójta Gminny Suchy Las M. Buliński stwierdził, że tyle ile trwało pytanie tyle powinna 

trwać odpowiedź.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że nie chciał upominać o 3 

minutowy czas wypowiedzi Radnego Z. Hąci z uwagi na wiek.  

Zastępca Wójta Gminny Suchy Las M. Buliński odnosząc się do pierwszego zagadnienia wskazał, 

że prace nad zasadniczą zmianą organizacji przewozów tak wyglądają, że nie da się wszystkiego 

publikować miesiąc wcześniej, żeby mieszkańcy mogli sobie przeczytać co się zmieni, ponieważ 

trzeba czekać na uzgodnienia, z uwagi na to, że jest to bardzo skomplikowany temat. Zastępca Wójta 

wskazał, że w dwie strony do i z gminy odbywają się aż 324 kursy autobusowe, które trzeba 

poukładać. Odnośnie konsultacji rozkładu jazdy Zastępca Wójta stwierdził, że były dobrze 

prowadzone, wypowiedziało się 130 osób jednak rozumie, że nie wszyscy są internetowo mobilni. 

Podkreślił, że postarają się ten temat naprawić następnym razem. Odnosząc się do wypowiedzi 

Radnego Z. Hąci stwierdził, że gmina nie daje się traktować jak pachołki ani jak plebs, jak Radny 

Z. Hącia pisał na facebook w sprawach związanych z ZTM. Zastępca Wójta podkreślił, że rozmowy 

z ZTM zawsze starają się prowadzić po partnersku. Dodał, że brak kursów na pętlę przy ulicy 

Piątkowskiej jest wspólną decyzją, ponieważ w zaproponowanym rozkładzie jazdy jak i w różnych 

strefach działania gminy szukali oszczędności, a wydłużenie linii do ulicy Piątkowskiej 

spowodowałoby, że tych oszczędności by nie było. Zastępca Wójta poinformował, że obserwują 

sytuację na dworcu J. Sobieskiego, z którego na ul. Piątkowską kursują co 15 minut dwa autobusy linii 

190 i 193. Ponadto co 4 minuty kursuje autobus zastępczy linii T12. Dodał, że jest świadomy, 

że wymaga to przesiadki na dworcu w inny autobus, ale odbywa się to tak samo jak do tej pory, 

gdy przesiadano się na tramwaj. Odnośnie tematu pomieszczenia po Kole Gospodyń Wiejskich 

Zastępca Wójta wskazał, że pożar może nie strawił budynku natomiast był związany z postępowaniem 

kryminalnym. Podkreślił, że pożar nie był wypadkiem, było prowadzone śledztwo i nie dalej jak 

2 tygodnie temu Zastępca Wójta miał spotkanie z policją w tej sprawie. Zwrócił uwagę 

na zabezpieczanie śladów, szacowanie strat, gdyż jak wskazał zgłoszono do ubezpieczalni szkodę 

i jest weryfikowana kwestia wypłaty ubezpieczenia. Zastępca Wójta stwierdził, że jeśli sprawa 

zostanie zamknięta, zostanie wypłacone odszkodowanie i być może jakaś nawiązka na rzecz gminy 

przyznana na drodze sądowej to wtedy nie widzi problemu, żeby dalej w tym temacie działać. 

W kwestii tematu odwodnienia ulicy Golęczewskiej wskazał, że po wykonaniu ulicy stwierdzili, 

że problem przestał częściowo funkcjonować. Dodał, że problem był zgłaszany po tej stronie ulicy 

Golęczewskiej wykonanej od drogi krajowej w stronę torów kolejowych. Zastępca Wójta wskazał, 

że jeśli myśli o złym miejscu to prosi o sprostowanie. Odnosząc się do kwestii areatora spytał czy 

został zakupiony, zamontowany i czy już działa.   

 

Wypowiedź została przerwana głosami z sali. Zebrani nie potrafili wskazać odpowiedzi.  
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Zastępca Wójta Gminny Suchy Las M. Buliński wskazał, że sprawdzi, jak wygląda 

sytuacja. Odnośnie modernizacji boiska przy szkole odniósł się do rozmowy z Radnym Z. Hącią dzień 

przed sesją, kiedy to przekazał Radnemu dobrą wiadomość, że zamiast 350.000,00 zł Lokalna Grupa 

Działania przeznaczy dla gminy 450.000,00 zł na ten cel. Dodatkowo te pieniądze wyliczane były 

w oparciu o kurs euro 4 zł, a kiedy przyjdzie do prac to kurs euro wzrośnie do 5 zł i tych środków 

będzie więcej. Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że rzeczywiście może się 

okazać, że kwota 905.000,00 zł z kosztorysu to zbyt mało i potrzeba będzie większa. Przypomniał, 

że zebrani wspólnie doszli do porozumienia, że czekali na środki, żeby nie wydawać swoich 

pieniędzy, tylko żeby dostać na przykład 50% dofinansowania na zadanie, gdyż zawsze zależ im na 

możliwości ubiegania się o dofinansowania. Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odnosząc 

się do rozmowy z Radnym Z. Hącią wskazał, że tak jak przekazywał Radnemu w dniu 5 października 

br. odbędzie się spotkanie z Lokalną Grupą Działania w tej sprawie. W dniu 3 listopada br. będzie 

ogłoszony nabór, który znając Urząd Marszałkowski będzie się rozstrzygał dopiero na wiosnę. 

Natomiast w oparciu o złożone dokumenty można już działać przetargowo. Odnosząc się do terenu 

sportowo-rekreacyjnego między ulicą Tysiąclecia a Sodową Zastępca Wójta Gminy przekazał 

informacje, że urząd otrzymał pierwsze koncepcje, które będą weryfikowane przez urząd. 

W kolejności przedstawią Radnym dwie koncepcje do zaopiniowania. Dodał, że zostały wykonane 

przez biuro architektoniczno-projektowe p. F. Koczorowskiego, które przeznaczyło część gruntu na 

teren sportowo-rekreacyjny, część na wybieg dla psów czy plac ćwiczebny dla działań straży 

pożarnej.  

 

Głosy z sali przerwały wypowiedź. Wyrażono zdziwienie przeznaczeniem terenu częściowo pod 

wybieg dla psów.  

 

Zastępca Wójta Gminny Suchy Las M. Buliński wskazał, że takie są oczekiwania wiejskie w tej 

chwili. Stwierdził pół żartem pół serio, że psy, które przyjechały z miasta i zamieszkały w gminie 

razem z właścicielami chciałyby chodzić na wybieg. Odnosząc wypowiedź do Radnego Z. Hąci 

wskazał, że Radny może oczywiście na sesji zadawać pytania, nie ma z tym problemu i zawsze 

drugi raz chętnie odpowie. 

 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że do końca września była obiecana przez p. Klimczewskiego zmiana 

organizacji ruchu na Osiedlu Grzybowym związana ze skrzyżowaniami równorzędnymi. Radny 

spytał, kiedy można spodziewać się wprowadzenia nowych oznakowań.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że musi sprawdzić, czy uzyskali 

uzgodnienie, bo tak jak wspomniał sprawa została skierowana do uzgodnienia. Poinformował, że po 

sesji poprosi p. Klimczewskiego o kontakt w tej sprawie i przekazanie informacji.   

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że w informacjach Wójta Gminy 

zapomniał powiedzieć, że w przygotowaniu przetargowym jest ścieżka rowerowa przy ulicy 

Muchomorowej na Osiedlu Grzybowym oraz w Biedrusku Osiedle Jesionowe.   

 

Radny M. Bajer spytał o utwardzenie dróg ulicy Kwiatowej i Bocznej w Golęczewie, które mają być 

wykonane z kostki brukowej. Radny spytał, kiedy zostanie to zrealizowane, czy jest to kwestia 

tegoroczna, następnego roku czy kolejnych lat. Następnie Radny wskazał, że taka była umowa, 

że po wybudowaniu kanalizacji, drogi w Golęczewie zostaną utwardzone w taki sposób, jaki były 

przed budową kanalizacji. Wskazał, że Zastępca Wójta poinformował na sesji, że na wykonanie ulicy 

Krętej jest zaplanowany przetarg na 18 października br., ale zostały jeszcze ulica Stolarska oraz 
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kawałek ulicy Wodnej. Radny przypomniał, że te ulice przed inwestycją miały nawierzchnię  

asfaltoą.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że przetarg na ulicę Kwiatową chcą 

ogłaszać w tym roku w granicach listopada. Wskazał, że termin był odłożony w czasie, ponieważ chcą 

ją zgłosić jako wniosek do Funduszu Dróg Lokalnych. Poinformował, że rozstrzygnięcie konkursu 

będzie najprawdopodobniej na wiosnę, dlatego dosyć późno ogłaszają przetarg z taką premedytacją, 

żeby mieć wybranego wykonawcę, ale żeby główne koszty były ponoszone już po rozstrzygnięciu 

konkursu co pozwoli zweryfikować to jako koszty kwalifikowane. Odnośnie ulicy Bocznej wskazał, 

że cały czas są problemy gruntowe oraz z odwołaniami od decyzji. Wskazał, że jest to trochę temat 

niezależny od gminy. Dodał, że gdyby tych problemów nie było to budowa mogłaby wystartować 

w tym roku. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. Bajera wskazał, że przetarg na ulicę Krętą jest 

zrobiony. Dodał, że sprawdzi, jak wygląda kwestia ulic Stolarskiej i Wodnej. Odnosząc się do kwestii 

utwardzenia wskazał, że ulice były wyasfaltowane i stanowiły tzw. dywaniki o szerokości 3,5 – 4 m 

i grubości asfaltu 3-4 cm. Wskazał, że nie chcą odtwarzać dróg w takim samym zakresie, jak to było 

zrobione tylko starają się budować drogi w standardzie takim jak powinno być to wykonane. 

Dodał, że oczywiście nie wszystko da się od razu do wybudować, więc nie ulega wątpliwości, że tam, 

gdzie nie będzie pozbruku czy asfaltu to trzeba będzie w takim standardzie wykonać, żeby można było 

przejechać jesienią i zimą. Poinformował, że sprawdzi tą sprawę.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił Radnych o pozostanie na sali, 

by obrady nie utraciły kworum.  

 

Radna A. Ankiewicz kierując pytanie do Radnego Powiatowego J. Świerkowskiego spytała 

o chodnik przy ulicy Bogusławskiego w Suchym Lesie między ulicą Rumiankową a Jaśminową, 

o którym rozmawiają już parę lat. Stwierdziła, że jest najlepszy moment procedowania w tej chwili 

budżetu powiatu. Wskazała, że Radny powiatowy obiecał Radnym z Suchego Lasu Wschód realizację 

tego chodnika. Poinformowała zebranych o sytuacji osoby niepełnosprawnej, która wyjeżdża na 

wózku wprost na jezdnię, ponieważ nie ma innego połączenia. Radna A. Ankiewicz wskazała, że ulica 

Bogusławskiego jest ruchliwą ulicą a chodzi o wykonanie fragmentu na zakręcie naprzeciwko remizy. 

Podkreśliła, że rozmawiali o tym już kilkukrotnie i było obietnice, że powiat to zrobi, że jest to mały 

odcinek. Radna wskazała, że na wspomnianych zwodach strzeleckich prowadzili rozmowy z Radnym 

Powiatowym Przewodniczącym Komisji Budżetu, który pochwalił się wypowiadając się przez 

mikrofon, że pieniądze w tym budżecie powiatu jeszcze zostały. Radna stwierdziła, że warto 

wykorzystać środki na ten chodnik.  

Radny Powiatowy J. Świerkowski wskazał, że doskonale pamięta rozmowę z Radną oraz jego 

rozmowę z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych p. Borowczakiem, z Zastępcą Dyrektora 

p. Garbackim oraz Wicestarostą. Wskazał, że była mowa o tym, że jak środki zostaną to zaprojektują, 

gdyż trzeba mieć projekt. Dodał, że padło pytanie, ile gmina dołoży środków. Odnosząc swoją 

wypowiedź do Radnych wskazał, że mają świadomość, że jeśli gminy wnioskują o dodatkowe 

chodniki to finansują zadanie w 50% lub więcej, bo tak to po prostu wygląda. Radny odniósł się 

do poruszonej wypowiedzi Radnego Powiatowego Przewodniczącego Komisji Budżetowej i wskazał, 

że w momencie, gdy wnioskuje się do budżetu powiatu o sztywny zapis zadania to Przewodniczący 

Komisji Budżetowej wskazuje, że należy poczekać, bo nie wiadomo jakie będą decyzje, jak będą 

wyglądały inwestycje i środki. Radny wyraził swoją opinię na temat wypowiedzi Radnego 

Powiatowego Przewodniczącego Komisji Budżetowej. Radny Powiatowy J. Świerkowski obiecał, 

że porozmawia w tej sprawie z dyrektorem oraz Starostą, że tak to nie może funkcjonować, gdyż też 

chciałby uzyskać deklaracje. Radny powiatowy odniósł się do rozmowy z Dyrektorem 

p. Borowczakiem, która odbyła się jesienią 2021 roku, kiedy to Dyrektor powiedział, że w ramach 

dodatkowych, ta inwestycja powstanie, ale warunek jest taki, że trzeba ją doprojektować. 
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Wskazał, że zadanie mieli wykonać w całości, więc będzie za tym tematem chodził. Radny odnosząc 

się do sesji Rady Gminy wskazał, że Powiat funkcjonuje inaczej. Wskazał, że w niepewnych czasach 

nie wymyślają dużo nowych inwestycji. Podkreślił, że w powiecie również mają wzrost kosztów 

niektórych inwestycji rozpoczętych w granicach 78%, a niektórych ponad 100%. Po prostu przyznają 

jako Radni Powiatowi, że nie wnoszą nowych zadań do budżetu, kończą te które są, czekają 

i ewentualnie na koniec roku, ze środków które rozdysponują w marcu, kwietniu następnego roku 

wykonują. Podkreślił, że Rada Powiatu troszeczkę inaczej w tej branży funkcjonuje. Wskazał, 

że będzie o to zabiegał.   

 

Prezes ZGK J. Świerkowski poinformował zebranych, że od maja został powołany jego zastępca, 

na którego wybrano Mikołaja Świerkowskiego. Prezes wskazał, że Radni już mieli kontakt 

z p. Mikołajem, który zdaniem Prezesa jest kompetentny i potencjalnie docelowo jego zdaniem Wójt 

oraz rada nadzorcza powierzy obowiązki prezesa p. Mikołajowi Świerkowskiemu po jego odejściu. 

Ponadto Prezes ZGK J. Świerkowski poinformował, że od 1 października br. spółka ponownie będzie 

musiała płacić za makulaturę, którą mieszkańcy segregują, a spółka odbiera i zawozi do odbiorcy. 

Wskazał, że nie wie, czy to będzie 100 zł za tonę czy 150 zł. Stwierdził, że ponownie zaczynają się 

nieciekawe czasy dla zagospodarowania odpadów selektywnie zbieranych. Prezes wyraził opinię, 

że gospodarka musi hamować i makulatury jest nie do przerobienia z uwagi na zapełnione składy. 

Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las o marnotrawstwie papieru 

na materiały na sesję wskazał, że Rada Powiatu przeszła na elektroniczne materiały. 

Dodał, że w papierze jest tylko 5% drewna a resztę stanowią pozostałe składniki, ale jeżeli tona 

makulatury będzie kosztowała 150 zł/t to należy oszczędzać.  

Radna A. Ankiewicz odnosząc się do wypowiedzi Radnego Powiatowego wskazała, że Radni 

są przyzwyczajeni, że powiat zawsze szuka pieniędzy w gminach. Ponadto wyraziła opinię, 

że wszyscy zebrani są świadomi, że będzie trzeba pewne środki wyłożyć na ten chodnik. 

Wskazała, że czekają na niego bardzo długo i pewnie by się przyzwyczaili, bo lata się przyzwyczajają, 

że go nie ma natomiast wszystkich determinuje niepełnosprawna mieszkanka, żeby ten chodnik 

powstał.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman kierując pytanie do Zastępcy 

Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego wskazał, że na piśmie obiecano przetarg oraz realizację 

nawierzchni w ulicach Pogodnej i Słonecznej, spytał co się dzieje w tej sprawie. Ponadto zadał pytanie 

czy urząd posiada informacje z Zarządu Dróg Powiatowych odnośnie świateł i ścieżki rowerowej. 

Następnie kierując pytanie do Radnego Powiatowego spytał, czy jest tajemnicą, jaki wniosek złożył 

do budżetu powiatu w związku z Zielątkowem.  

Radny Powiatowy J. Świerkowski odpowiedział, że chodzi o sygnalizacje świetlne w dwóch 

miejscach wzdłuż drogi powiatowej.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że temat został poruszony na zebraniu 

mieszkańców i wtedy odpowiedział, że wystąpił poślizg i nie będzie problemu, żeby zadanie ogłaszać 

wczesną wiosną i zacząć prace na wiosnę.   

 

Głos z sali wskazał, że proponowano przetarg na jesień tego roku.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że może faktycznie tak było. 

Wskazał, że musi sprawę potwierdzić i przekaże informacje po sesji. Odnośnie Zarządu Dróg 

Powiatowych wskazał, że będą osobno występować o światła, ale nie do zarządu, tylko do wydziału 

dróg zgodnie z rozmową z ZDP. Odnośnie ścieżki rowerowej wskazał, że urząd wysłał propozycję 

finansowania i czekają na odpowiedź. Zastępca Wójta przypomniał rozmowy, kiedy to określono, 
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że gmina finansuje projekt ścieżki rowerowej, a powiat zajmie się ZRIDem i wykupami zgodnie 

z propozycją, a następnie realizacja pół na pół. Zastępca Wójta wskazał, że czekają na odpowiedź, 

natomiast powinna przyjść propozycja zawarcia porozumienia. Dodał, że najpierw powinna być 

podjęta uchwała o powierzeniu zadania w zakresie, póki co projektu.  

 

Radna I. Koźlicka wskazała, że chyba już dwukrotnie, raz w postaci interpelacji, ale też ustnie 

zwracała w imieniu części mieszkańców uwagę na fakt, że nie jest zabezpieczona budowa przy ulicy 

Krótkiej. Wskazała, że teren nie jest zabezpieczony i właściwie nic tam się w dalszym ciągu nie 

dzieje. Radna spytała, czy można wreszcie skutecznie sprawić, żeby faktycznie zapewnić 

bezpieczeństwo i żeby dzieci i młodzież nie biegała po tym terenie, nie skakała z pierwszego piętra 

zabudowań, bo grozi to bardzo poważnymi konsekwencjami, a potem będzie poszukiwanie winnego. 

Następnie Radna spytała, czy jest szansa, by jeszcze w najbliższym sezonie jesienno-zimowym 

postawić wiatę na przystanku przy ulicy Sosnowej. Wskazała, że na tym przystanku coraz więcej osób 

się gromadzi. Dodała, że na przystanku przy boisku jest wiata natomiast na wskazanym przystanku 

jest coraz liczniej, jest on wykorzystywany przez mieszkańców i stąd też rodzi się taka potrzeba. 

Radna spytała również czy wiadomo, kiedy i na jakich warunkach Radni wrócą do procedowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Jelonek rejon ulic Sosnowej 

i Złotnickiej.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że zebrani będą znać lepiej historię 

osiedla rzymskiego, gdyż jak zaczynał pracę w urzędzie to osiedle to już było w stanie porzuconym. 

Poinformował, że z dokumentów, które od czasu do czasu podpisuje widzi, że chyba jest problem 

z ustaleniem odpowiedzialności właściciela i podatnika. Wskazał, że jest to ogólnie rzecz biorąc 

podstawowy problem zabezpieczenia tej budowli, natomiast sprawdzi ten temat po sesji czy wyjaśniła 

się kwestia w zakresie własności. Zgodził się z przedmówczynią, że jest to niebezpieczne. Dodał, że 

sprawę z urzędu można wykonać, ale wtedy nie wiadomo kogo obciążyć kosztami. Odnośnie wiaty 

autobusowej na ulicy Sosnowej przy Nektarowej wskazał, że sprawdzi możliwość finansowania. 

Wskazał, że do tej pory wydawało się, że większy ruch jest na przystanku przy boisku stąd tam jest 

wiata. Zastępca Wójta wskazał, że nie chce zgadywać co, z którą wiatą się dzieje po likwidacji 

przystanku, zmianie lokalizacji, ale może będzie jakaś możliwość. Wskazał, że sprawdzi to po sesji. 

Odnośnie planu miejscowego wskazał, że przekaże informacje po sesji, ponieważ w tym temacie ma 

ogólną wiedzę jak wskazywał na zebraniu mieszkańców Osiedla Grzybowego.  

Radna J. Pągowska wskazując, że nie zna się na przystankach odczytała, że w Złotnikach jest 

przystanek na ulicy Nektarowej, Czołgowej, Obornickiej, Złotnickiej, dwa razy na Sosnowej, 

Muchomorowej oraz dwa razy na Mosiężnej. Spytała czy dyskusja nie dotyczyła jednego 

z przystanków na ulicy Sosnowej.   

 

Głosy z sali wskazały, że chodzi o wiatę a nie o przystanek.   

Radna J. Pągowska pytała czy ilość przystanków nie jest równoznaczna z ilością wiat.   

Głosy z sali odpowiedziały, że nie jest to jednoznaczne.   

 

Radna J. Pągowska spytała, czy jest już dostępny cepik.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że niestety Wójt Gminy G. Wojtera udał 

się na spotkanie z przedsiębiorcami, a z informacji z sekretariatu wynika, że Komendant Straży 

Gminnej przesłał bezpośrednio do Wójta Gminy G. Wojtery smsa z informacją, że trwają ostatnie 

zgłoszenia osób, które będą miały dostęp do cepik. Zgłoszenia są imienne, nie będzie już procedowana 

wizja na miejscu i w październiku system powinien ruszyć. Poinformował, że jest to informacja 

przekazana przez pośrednika, ale na sesji w październiku, Radna może skierować pytanie i wyraził 

nadzieję, że już będzie pozytywna informacja, że system funkcjonuje.  



44 
 

Radny K. Łączkowski wskazał, że Rada procedowała w dwóch częściach projekt miejscowego planu 

Biedrusko rejon Rowu Północnego w związku z tym, że tak siły zbrojne upomniały się o teren starej 

strzelnicy. Podkreślił, że podzielono projekt na przyszłą “marinę” oraz część drugą. Radny dodał, że 

gmina Suchy Las jest jedyną gminą, która jest odwrócona od rzeki Warty. Spytał co się dzieje 

w kwestii planu. Wskazał, że deweloper wystąpił o warunki środowiskowe i mają obawy, że to 

zabrnie za daleko i będzie to poza kontrolą Rady.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że odpowie na piśmie, ponieważ nie 

potrafi odpowiedzieć na ten temat.  

 

Radna A. Ankiewicz spytała czy Aquanetowi udało się złożyć wniosek o pozwolenie na budowę 

kanalizacji na tzw. osiedlu przylesie. Wskazała, że informacja miała zostać przekazana na przełomie 

września i października. Dodała, że nie było tej informacji w informacjach Wójta Gminy ale może 

po prostu Zastępca zapomniał. Radna wskazała, że żyje cały czas z nadzieją, że w 2023 roku zostanie 

zrealizowany kilka ulic w zakresie kanalizacji w tamtym rejonie.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że te kwestie nie są odczytywane 

w informacjach, ponieważ projektowanie kanalizacji i budowa na przylesiu należy do zadań 

Aquanetu.  Natomiast oczywiście temat ten wiąże się trochę z gminnym tematem drogowym. 

Wskazał, że Aquanet planuje ruszyć z budową, ponieważ tym samym projektem objęte też są osiedla 

poznańskie przy ulicach Morasko czy Poznańskiej. Wskazał, że dobrą informacją jest zgoda 

właściciela posesji przy przewężeniu ulic na zaprojektowanie kanalizacji na jego gruncie. Zastępca 

Wójta wskazał, że to dość mocno blokowało całość zadania Aquanetowi.   

 

Radny M. Przybylski podziękował Radnej W. Prycińskiej za zorganizowanie spotkania 

z p. Czesławem Langiem. Wskazał, że niestety nie mógł uczestniczyć w tym spotkaniu, ale dokładnie 

zna jego przebieg. Radny spytał, czy gmina jest zainteresowana niezwykle interesującym i fajnym 

projektem oraz czy w najbliższym czasie zapadną jakieś konkretne decyzje w tej materii.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że nie uczestniczył w spotkaniu 

z p. Czesławem Langiem. Wskazał, że nie zna szczegółów. Dodał, że p. Czesław Lang odwiedził nie 

tylko gminę Suchy Las ale był również w innych gminach. Wskazał, że oczywiście wiąże to się 

z dofinansowywaniem tego typu przejazdów Tur de Polon. Zastępca Wójta wskazał, na niepokój 

związany z tym, ze peleton miałby jechać ulicą Obornicką co wiązałoby się z zamknięciem drogi 

na pół dnia.   

Zebrani na sali wskazali, że peleton nie odbywałby się ulicą Obornicką. Przewodniczący Rady Gminy 

Suchy Las R. Banaszak wskazał, że nic nie było mówione na temat przejazdu ulicą 

Obornicką. Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że nie odpowie na to pytanie, 

bo nie ma informacji. Wskazał, że ma jedynie informacje, że były przymiarki do ulicy Obornickiej. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że byłby przejazd przez ulicę 

Obornicką w dniu 29 lipca w sobotę. Decyzja jak wskazywał Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

zapadnie do końca października.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zapadła już decyzja odnośnie 

przyszłorocznych dni gminy i czy są cięcia, jeżeli chodzi o iluminacje świąteczne w okresie świąt 

grudniowych.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że przymierzają się do cięć 

iluminacji świątecznych o czym wspominał przy tematach oświetleniowych jednak nie wie, czy 

zrezygnuję ze wszystkiego czy z jakiejś części. Wskazał, że taka decyzja jeszcze zapadnie. Odnośnie 

dni gminy wskazał, że odbyło się pierwsze spotkanie robocze, na którym wstępnie wybrano termin 
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na dzień 17 czerwca, tak by nie kolidował z golęczewskimi wiankami. Dodał, że oczekiwanie było 

takie, aby zachować w miarę możliwości termin Św. Jana na wianki. Zastępca Wójta Gminy wskazał, 

że stoją przed decyzją czy organizować dni gminy w takim charakterze jak do tej pory, czy 

ograniczać, czy rezygnować. Wskazał, że decyzja nie została jeszcze podjęta. Zastępca Wójta dodał, 

że przy okazji tego spotkania z sołtysami i z przewodniczącymi zarządów osiedli chciał podpytać 

o opinie, czy widzą możliwość by ponownie osiedla i sołectwa się wystawiały, czy mają inne 

pomysły, lecz na spotkaniu była połowa składu stąd pytanie nie padło. Podkreślił, że ostateczna 

decyzja nie została podjęta.   

 

Radna J. Pągowska odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego wskazała, że przy 

organizacji światowej klasy turnieji włoskich, francuskich zamykane są na przykład pola elizejskie czy 

cały Kraków przy mecie, a tu występuje problem z zamknięciem kawałka ulicy Obornickiej. 

Radna stwierdziła, że jest to żenujące. Wyraziła opinię, że jest to dobry projekt za kwotę 45.000,00 zł 

brutto. Radna wskazała, że Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman wyliczył, 

że za reklamy w telewizji firmy płacą miliony, a gminie przedstawiono propozycję projektu 

za 45.000,00 zł brutto. Stwierdziła, że Rada przeznaczy trochę środków na obsługę i będzie naprawdę 

ciekawy projekt. Radna wskazała, że wielu z Radnych absolutnie popiera ten projekt i warto się nad 

nim naprawdę pochylić i go po prostu zorganizować.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że na tyle nie zna projektu i nie nazwał 

go żenującym. Wskazał, że nie był na tym spotkaniu i był przekonany, że chodziło o ruch peletonu 

w stronę Obornik co byłoby zdaniem Zastępcy Wójta paraliżem komunikacyjnym. Dodał, że inną 

kwestią jest po prostu przecięcie ulicy Obornickiej i przejazd innymi drogami, jednak którędyś będą 

musieli przejechać.   

Radna J. Pągowska wskazała, że peleton będzie kierował się w stronę Wągrowca. Dodała, że nie 

powiedziała, że wypowiedź Zastępcy Wójta jest żenująca tylko, że żenujące jest to, że zebrani się nad 

tym zastanawiają. Radna przedstawiła różne możliwości pokierowania peletonu drogami 

gminnymi. Odnosząc się do ulicy Obornickiej wskazała, że nie byłby to jakiś wielki paraliż, 

skoro ogromne miasta zamykają takie części jak pola elizejskie albo cały Kraków na czas przejazdu. 

Radna wskazała, że nie należy popadać w szaleństwo i nie doprowadzić do takiej sytuacji, jak 

wskazała Radna I. Koźlicka, że inne gminy szybciej podejmą decyzję i wyprzedzą gminę Suchy Las. 

Radna wskazała, że jest to bardzo fajny projekt i warto się skupić trochę wcześniej na nim, ponieważ 

nie są to kwoty, które wykraczają poza możliwości gminy.   

 

Ad. 24. Zamknięcie sesji (04:23:59*) 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął XLIX sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 29 września 2022 r. o godz. 20:53. 

 
 
 
          Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  


